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SLOVO STAROSTY

Vážení spoluobčané,
dovolte, abych vás přivítal na prahu nového 

roku 2007. Jako obvykle se nabízí otázka co nás 
čeká, co bude nového. V novém roce máme 
jednu jistotu – čeká na nás hodně práce. Chce-
me společně řešit ožehavé problémy s kvalitou 
pitné vody, s kulturním domem a dostavět hřiště 
s umělým povrchem za školou. Kromě těchto 
hlavních úkolů je pak dlouhá řada drobnějších. 

Obnova chodníků a silnic, rekonstrukce veřej-
ného osvětlení, postupné zlepšení vzhledu obce, 
dovybavení hasičských jednotek a mnoho dal-
ších. Jako každý rok aktivně podpoříme spolkový 
a kulturní život, sportovní a mládežnické oddíly 
a organizace.

Rád bych vás hned od počátku požádal 
o spolupráci. O spolupráci praktickou. Nejen 
v oddílech, organizacích, komisích a výborech, 
kde působíte, ale i doma. Často je velmi pozitivní, 
když pomůžete zametením ulice před domem, 
zimní údržbou chodníku nebo péčí o zeleň ve va-
šem blízkém okolí. Pak je hned vidět, že táhneme 
za jeden provaz a každý přispěje svým dílem. 
A proto se těším na spolupráci s vámi v celém 
roce 2007 a přeji vám do nového roku zdraví, 
spokojenost a dobrý pocit z toho, co je možné 
udělat pro naše město a pro druhé.

váš starosta

CO POTĚŠÍ…

Život má svoje nepsaná pravidla. Jedním 
z nich je fakt, že kde je aktivita a zapojení lidí, 
tam se věci posunují dopředu. Tam to žije. Kde 
je pasivní postoj, dojde ke stagnaci a pomalé-
mu zániku. Nyní pár postřehů z poslední doby. 
Hodně z vás se zúčastnilo rozsvěcení vánočního 
stromu, kde měly naše děti velmi hezký pro-
gram. Překvapivý zájem byl o prohlídku nového 
bytového domu na ulici Havlíčkova. Přišlo také 
více občanů na jednání zastupitelstva města, 
než bývalo obvyklé. A to potěší …

Kde je zájem o věci společné, tam je aktivita. 
A kde je aktivita, tam to žije. A kde to žije, tam 
se cítíme dobře. Díky vám.

CO ZAMRZÍ…

Telefonát v odpoledních hodinách na začát-
ku prosince: „…a představte si, že nám ukradli 
adventní věnečky na dveřích. A to tam byly 
teprve několik hodin…“

Jedná se sice o drobnou krádež, ale o to 
více zamrzí, že se najdou nenechavci, kteří 
pro vlastní zisk poškodí druhé a poničí snahu 
a radost druhých.

Takové věci mohou dělat jen lidé, kteří ne-
tuší, že peníze, získané neprávem, štěstí nikdy 
nepřinesou a každá špatná věc se vždy obrátí 
proti tomu, kdo ji způsobil. Snad to jednou 
pochopí …

CO DAL ROK 2006…

Každý rok, každý den, každá hodina – nás 
někam posune. Někoho k dospělosti, někoho 
ke zralosti, někoho k věčnosti. Dnes máme za 
sebou rok 2006 a je dobré se podívat co se 
podařilo. Připomeneme si práci řady lidí samo-
správy, městského úřadu i spolupracujících or-
ganizací pro naše město především z minulého 
volebního období.

Oblast projektů:
• Studie rekonstrukce náměstí
• Studie rekonstrukce sokolovny
• Studie hřiště v Holešíně
• Projektová dokumentace na inženýrské sítě 

v Jestřebí
• Rozpracována dokumentace na vybudování 

kanalizace v části Rájci
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Oblast investic a oprav:
Nový povrch silnic:

- páteřní silnice v Karolíně
- větší polovina silnic V Opleti v Holešíně,
- rozsáhlá oprava na silnici Lenčov-Holešín
- silnice v ulici V Humnech v Jestřebí
- oprava povrchu místních komunikací na 

náměstí
Parkoviště na ulici Havlíčkova v Rájci
Dokončení výstavby a kolaudace bytového 
domu na ulici Havlíčkova v Rájci
Dokončení výstavby a kolaudace Sběrného 
střediska odpadů
Uvedení do provozu prodejny potravin v nákup-
ním středisku na ulici Komenského
Byla připravena zadlážděná plocha pro přístře-
šek na 1. nástupišti na vlakovém nádraží
Byla dokončena oprava místních památek – 
oprava fasády kapličky v Jestřebí
Byla dokončena oprava místních památek – 
oprava fasády kapličky v Holěšíně
Byly nakoupeny lavečky na veřejná prostranství
Byly nakoupeny a umístěny na veřejná prostran-

ství nové odpadkové koše
Byla dokončena oprava nebytového fondu – no-
vá střecha na bývalém domě služeb
Byla zahájena realizace hřiště s umělým povr-
chem – za školou
Byla dokončena kompletní rekonstrukce osvět-
lení na starém hřbitově
Byla dokončena kompletní rekonstrukce osvět-
lení pomníku padlých
Byla zpevněna cesta po hrázi
Byly vybudovány cestičky pro pěší a zpevněná 
plocha hřiště v lokalitě pod ulicí Na Vyhlídce
Bylo instalováno vybavení – dětského koutku 

v Jestřebí  – prolézačky pro děti 

Oblast zeleně:
Byla provedena údržba prořezání a vyvázání 
stromů na hřbitově
Byla provedena výsadba nové zeleně na parko-
vé ploše v lokalitě pod ulicí Na Vyhlídce
Byla provedena výsadba zeleně v Holešíně

Ing. Pavel Perout
starosta

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí kona-
né dne 20. 11. 2006

Usnesení č. 1
a) Rada města přesunula rozhodnutí o složení 

jednotlivých komisí na příští schůzi rady měs-
ta.

b) Rada města revokuje své rozhodnutí – usne-
sení č. 4 ze schůze rady města ze 13.11.2006 
o zřízení komisí rady města takto:

 Rada města rozhodla sloučit komisi pro 
vodní hospodářství s komisí zemědělskou 
a životního prostředí do „komise pro vodní 
hospodářství a životní prostředí“ a jmenuje 
předsedou této komise Ing. Pavla Sáňku.

Usnesení č. 2
Rada města projednala zápis ze schůze komise 
zemědělské a životního prostředí z 9.10.2006.
Rada města zaujala stanovisko k jednotlivým 
doporučením komise:
a) Rada města nesouhlasí se skácením zdra-

vého stromu na pozemku parc. č. 378 v k. ú. 

U S N E S E N Í

Rájec nad Svitavou dle žádosti Milana Bačí-
ka. V roce 2007 bude provedeno prořezání 
stromu – zdravotní a redukční řezy.

b) Rada města rozhodla vyžádat stanovisko 
Společenství vlastníků bytů v bytovém domě 
Komenského č. 490 k žádosti p. Toufara 
o likvidaci přerostlých stromů u tohoto domu, 
zatím bude provedeno prořezání stromů s tím, 
že ozelenění kolem bytových domů bude 
řešeno komplexně.

c) Na základě žádosti MKZ a. s. Rájec-Jestřebí 
rada města souhlasí se skácením 1 jívy 
v oploceném areálu firmy, neboť strom se na-
chází v blízkosti stávajících ocelových skladů 
a dochází k poškození majetku.

d) Rada města rozhodla řešit skácení stromů 
podél silnice Jestřebí-Bořitov v rámci stavby 
rozšíření silnice s tím, že průběžně budou 
prořezány suché větve a skáceny suché 
stromy.

e) Rada města rozhodla realizovat doporučení 
komise zemědělské a životního prostředí 
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uvedená pod bodem 2 zápisu z 9.10.2006 
týkající se akcí zahrnutých do rozpočtu roku 
2006, další návrhy pak řešit v rámci zpraco-
vání plánu investičních akcí na rok 2007.

Usnesení č. 3
Rada města vyzývá pana Miloslava Navrátila, 
předsedu Fotbalového klubu MKZ Rájec-Jestře-
bí k doplnění žádosti fotbalového klubu ze dne 
12.10.2006, týkající se osvětlení tréninkového 
hřiště, o revizní zprávu a předpokládané roční 
náklady.

Usnesení č. 4
Rada města projednala žádost Blanky Ševčíko-
vé o povolení parkovací plochy pro osobní auto-
mobil před domem č. 230 na ulici V Úzkých na 
pozemku parc. č. 165 v k. ú. Rájec nad Svitavou. 
Rada města souhlasí se zřízením parkovací 
plochy na vlastní náklady žadatelky.

Usnesení č. 5
Rada města v souladu se Směrnicí Města Rájec-
-Jestřebí č. – 3/2003 – Pravidla pro vyřizování 
petic a stížností projednala Petici za urychlené 
získání sokolovny do majetku města Rájce-
-Jestřebí a její rekonstrukci, kterou předložili 
členové zastupitelstva města Ing. Jaroslav Šev-
čík, Ing. Milan Jedlička a Jaroslava Pokorná 
dne 20.10.2006.

Rada města konstatuje, že byly podniknuty tyto 
právní kroky schválené zastupitelstvem města 
pro získání sokolovny:
Na základě rozhodnutí zastupitelstva města ze 
dne 27.4. 2005 byla dne 20.6. 2005 uzavřena 
kupní smlouva mezi prodávající Českou obcí 
sokolskou Praha a kupujícím Městem Rájec-
-Jestřebí na pozemek parc. č. 1183 zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 812 m2 a budovu 
č. p. 281 – objekt bydlení (sokolovna) na pozem-
ku parc. č. 1183 vše v  k. ú. Rájec nad Svitavou 
za kupní cenu 1.060.000,- Kč. První část kupní 
ceny ve výši 150.000,- Kč byla uhrazena při 
podpisu smlouvy.

Rozhodnutím Katastrálního úřadu pro Jihomo-
ravský kraj, Katastrální pracoviště Blansko ze 

dne 2.8.2005 bylo řízení o vkladu práva k ne-
movitostem z uvedené kupní smlouvy přerušeno 
z  důvodu žaloby na určení vlastnického práva 
podané MEGA Production a. s. Brno proti České 
obci sokolské. Řízení u katastrálního úřadu je 
přerušeno až do doby rozhodnutí soudu o vlast-
nických vztazích k uvedeným nemovitostem.

Ohledně budovy sokolovny č. p. 281 a pozemku 
parc. č. 1183 v k. ú. Rájec nad Svitavou jsou
vedeny tyto soudní spory:
-  Česká obec sokolská Praha proti MEGA 

2000 a. s. se sídlem Brno o určení neexisten-
ce zástavního práva – žaloba z 8.4.2005,

-  Česká obec sokolská Praha proti MEGA 2000 
a. s. se sídlem Brno o nepřípustnost prodeje 
zástavy – žaloba ze 14.4.2005

-  MEGA 2000 a. s. se sídlem Brno proti České 
obci sokolské Praha o soudním prodeji zásta-
vy – žaloba z 2.5.2005,

-  MEGA Production a. s. se sídlem Brno proti 
České obci sokolské Praha o určení vlast-
nictví

–  žaloba z 12.5.2005. Rozsudkem Okresního 
soudu Blansko ze dne 25.1.2006 byla ža-
loba MEGA Production a.s. zamítnuta, dne 
10.3.2006 podala tato společnost odvolání 
proti rozsudku.

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost nájemců bytové-
ho domu Sportovní 435, Rájec-Jestřebí o zateple-
ní domu. Rada města ukládá referentce bytového 
hospodářství připravit do návrhu rozpočtu města 
na rok 2007 vyčíslení nákladů na realizaci této 
akce. Rada města nesouhlasí s požadavkem 
nájemců na snížení nájemného.

Usnesení č. 7
Rada města projednala zápis ze schůze soci-
ální komise z 24.10.2006.

Usnesení č. 8
Rada města projednala žádost Mgr. Dany 
Dražilové Fialové o zřízení přechodu pro chodce 
na Sportovní ulici v Rájci-Jestřebí. Rada měs-
ta žádá komisi veřejného pořádku a dopravy 
o posouzení žádosti v návaznosti na hustotu 



6

ZPRÁVY Z RADNICE

dopravy a množství chodců v této části města 
a současně si vyžádá stanovisko dopravního 
inspektorátu.

Usnesení č. 9
Rada města rozhodla stanovit cenu nájemného 
v bytech v domě na Havlíčkově ul. 678 v Rájci-
-Jestřebí na 44,- Kč/m2 s tím, že nájemné bude 
zvýšeno o inflaci až od 1.1. 2009, neboť bytový 
dům je určen především pro bydlení seniorů.

Usnesení č. 10
Rada města rozhodla prodloužit nájemní 
smlouvu s Radkem Paděrou o 3 měsíce, tj. do 
31.1.2007.

Usnesení č. 11
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt. č.12 na Komenského ul. 504 v Rájci-
-Jestřebí s Romanem Vondroušem.

Usnesení č. 12
Rada města projednala návrh smlouvy Správy 
a údržby silnic Brno, příspěvkové organizace 
Jihomoravského kraje o finančním podílu Města 
Rájec-Jestřebí na stavbě II/377 Bořitov –Rájec, 
mosty 377-006,007 na k. ú. Jestřebí. Rada 
města nesouhlasí s předloženým návrhem 
smlouvy a ukládá starostovi projednat návrh 
této smlouvy s SÚS Brno.

Usnesení č. 13
Rada města pověřila starostu projednat při-

pomínky rady města k návrhu smlouvy na pro-
vozování sběrného střediska odpadů s firmou 
SITA CZ a. s., provozovnou Blansko, a doplnění 
o návrh nájemní smlouvy.

Usnesení č. 14
a) Rada města projednala žádost Klubu seni-

orů v  Rájci-Jestřebí o umožnění přístupu na 
veřejný internet za paušální poplatek 10,- Kč 
pro členy klubu. Rada města rozhodla zvý-
hodnit členy Klubu seniorů v  Rájci-Jestřebí 
poplatkem 10,- Kč/hod. za využití veřejného 
internetu.

b) Rada města souhlasí s proplacením ne-
vyčerpané poměrné části dovolené za rok 
2006 Ing. Petru Klimkovi dle jeho žádosti 
o náhradu měsíční odměny za nevyčerpanou 
dovolenou.

c) Rada města projednala žádost Jarosla-
vy Janečkové a Jany Vašíčkové o povolení 
užívat úřední místnost v Karolíně pro vedení 
výtvarného kroužku pro děti z  Karolína. Rada 
města souhlasí, aby úřední místnost v Karolí-
ně byla dvakrát týdně v odpoledních hodinách 
užívána pro tyto účely pod dohledem paní 
Jaroslavy Janečkové.

d) Rada města žádá komisi veřejného pořádku 
a dopravy o posouzení dopravy a parkování 
na ulici Jurkova a stavu pořádku na hrázi 
zvláště u hřiště za sokolovnou.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí konané dne 27. 11. 2006

Usnesení č. 1
Rada města provedla kontrolu úkolů z minulých 
schůzí rady města.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla, že jednotlivé komise 
budou pracovat v tomto složení:
- komise pro vodní hospodářství a životní 

prostředí – předseda Ing. Pavel Sáňka 
 Ing. Petr Klimek, Jiří Kučera, Alois Perout, Ing. 

Zdeněk Kalenda, Stanislav Staněk, MVDr. 

Hana Kuběnová, Ing. Pavel Konečný, Josef 
Skácel, Ing. Antonín Skoták, Miroslav Hrbek

- komise sportovní – předseda Ing. Jaroslav 
Ševčík 

 Rudolf Kuběna, Jiří Bosák, Mgr. Iva Holomko-
vá, Ing. Stanislav Laštůvka, Pavel Cihlář, Mgr. 
Miroslava Vašíčková, Libor Vašíček, Marek 
Opatřil, Jaroslav Málek, Vít Balák, DiS

- komise pro občanské záležitosti – před-
sedkyně Mgr. Miroslava Vašíčková

 Anna Cihlářová, Alena Kuchařová, Bc. Ja-
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roslava Šamalíková, Marie Hajdamachová, 
MUDr. Ludmila Juránková, Věra Frantelová, 
Mgr. Miluše Kalasová, Marie Staňková, Eva 
Vitouchová, Jana Skácelová, Marie Burgeto-
vá, Miloslava Kejíková, Eliška Hájková

- komise kulturní – předsedkyně MVDr. Hana 
Kuběnová 

 Jana Navrátilová, Pavla Šamonilová, Ing. Mi-
lan Dobeš, Radek Písařík, Božena Valíčková, 
Václav Fránek, Mgr. Oldřich Konečný, Petr 
Sychra, Mgr. František Alexa, Eva Řezníč-
ková-Podloučková

- komise veřejného pořádku a dopravy 
– předseda Zdeněk Vašíček

 Kamil Ševčík, Michal Krajíček, Vlastimil 
Chloupek

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout sběrné středisko odpadů na části pozemku 
parc. č. 2064/1 a pozemek parc. č. 2064/1 v k. ú. 
Rájec nad Svitavou o výměře cca 2000 m2.

Usnesení č. 4
Rada města projednala a doporučuje zastu-
pitelstvu města ke schválení tato rozpočtová 
opatření:
- č. 9/2006 – zvýšení rozpočtu města o 7 mil. 

Kč na základě smlouvy o úvěru s Českou 
spořitelnou a. s. na dostavbu bytového domu 
na Havlíčkově ul. 678 (příloha č. 1),

- č. 10/2006 – úprava rozpočtu města o částku 
1 620 000,- Kč (příloha č. 2),

- č. 11/2006 – zvýšení rozpočtu o částku 
15 300,- Kč, tj. neinvestiční dotaci od Jiho-
moravského kraje na výdaje jednotek Sboru 
dobrovolných hasičů (příloha č. 3).

Usnesení č. 5
Rada města projednala a doporučuje zastupi-
telstvu města ke schválení aktualizaci schválené-
ho rozpočtového výhledu města (příloha č. 4).

Usnesení č. 6
Rada města projednala a doporučuje za-
stupitelstvu města ke schválení Rozpočtové 
provizorium na rok 2007 – rozpočet příjmů 
26 290 000 Kč, rozpočet výdajů 26 290 000 Kč 

(příloha č. 5). Rada města ukládá starostovi 
připravit komentář jako podklad pro jednání 
zastupitelstva města.

Usnesení č. 7
Rada města na základě projednání výše nákladů 
na sběr a svoz domovního odpadu v roce 2005 
(přílohy č. 6 a 7) doporučuje zastupitelstvu 
města stanovit poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
vání a odstraňování komunálních odpadů v roce 
2007 na 400,- Kč na poplatníka, tj. ponechat 
stejnou částku jako pro rok 2006.

Usnesení č. 8
Rada města jmenuje za zřizovatele Ing. Petra 
Klimka členem Školské rady při Základní škole a 
mateřské škole Rájec-Jestřebí, okres Blansko.

Usnesení č. 9
Rada města rozhodla pronajmout místnost pro 
pečovatelku a sociální zázemí o celkové výmě-
ře cca 30 m2 v bytovém domě na Havlíčkově 
ul. 678 v Rájci-Jestřebí pro účely poskytování 
pečovatelských služeb.

Usnesení č. 10
a) Rada města na základě žádosti Radky Voj-

sovičové, Sportovní ul. 435, Rájec-Jestřebí 
a Šárky Maňouškové, Sportovní ul. 436, 
Rájec-Jestřebí o výměnu zárubní a vstupních 
bytových dveří v obecním bytě rozhodla, aby 
se nájemci obecních bytů i nadále podíleli 1/2 
na úhradě nákladů na výměnu vstupních dveří 
do bytu pokud k výměně bude přistoupeno 
před uplynutím orientační délky životnosti 
dveří.

b) Rada města na základě žádosti Pavla Ma-
ňouška o povolení umístění firemní tabulky 
na bytový dům Sportovní ul. č. 436 souhlasí 
s  umístěním této tabulky za předpokladu, že 
případným zvýšeným pohybem osob (zákaz-
níků živnostníka) v domě nedojde k rušivému 
vlivu na jednotlivé nájemce bytů a bude za-
chována čistota a pořádek v domě.

c) Rada města bere na vědomí soudní rozsu-
dek ve sporu žalobce České obce sokolské 
Praha proti žalované MEGA 2000 a. s. Brno 



8

ZPRÁVY Z RADNICE

o určení neexistence zástavního práva (Město 
Rájec-Jestřebí přistoupilo 19.7.2005 jako 
další účastník na straně žalobce): Okresní 
soud Blansko rozsudkem ze dne 24.11.2006 
rozhodl o neexistenci zástavního práva, tzn. 
že zástavní právo zřízené k objektu sokolovny 
je od počátku neplatné.

d) Rada města projednala nabídku JUDr. Ro-
berta Pazáka, soudního exekutora z  Exe-
kutorského úřadu Brno-venkov k navázání 
spolupráce při vymáhání pohledávek města. 
Rada města rozhodla využít tuto pro město 
bezplatnou nabídku.

e) Rada města projednala žádost SNK „Za 
rozvoj města“ podanou Zdeňkem Vašíčkem 
o finanční příspěvek (sponzorský dar) na mi-
kulášskou besídku. Rada města konstatuje, 
že Sdružení nezávislých kandidátů „Za rozvoj 
města“ bylo sdružením vytvořením ad hoc pro 
účely komunálních voleb, toto sdružení není 
zaregistrováno, nemá právní subjektivitu.
Z tohoto důvodu nelze poskytnout finanční 
příspěvek

f) Rada města rozhodla zdarma poskytovat 
pro lepší informovanost členům zastupitelstva 
Zpravodaj města Rájec-Jestřebí.

g) Rada města ukládá místostarostovi zajistit 
pravidelný odvoz a úklid odpadů z odpadko-
vých košů na veřejných prostranstvích.

h) Rada města ukládá místostarostovi projed-
nat s  dopravním inspektorátem, Správou a 

údržbou silnic Blansko a odborem dopravy 
Městského úřadu Blansko řešení zastavování 
vozidel a parkování na ul. Jurkova a křižovat-
ce ulic Jurkova a Havlíčkova.

i) Rada města ukládá vedoucí oddělení sprá-
vy a údržby majetku města zajistit slyši-
telnost místního rozhlasu v části Rájec ul. 
Fügnerova.

Usnesení č. 11
Rada města projednala své pravomoci ve 
vztahu ke společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o., 
vůči níž plní úkoly zřizovatele a rozhoduje ve 
věcech obce jako jediného společníka této ob-
chodní společnosti.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

PODĚKOVÁNÍ
Město Rájec-Jestřebí děkuje paní uči-

telce Iloně Konečné za přípravu programu  
slavnostního rozsvícení vánočního stromu 
dne 3. prosince 2006 a paní učitelce Jiřině 
Alexové za vedení a vystoupení pěveckého 
sboru Základní a Mateřské školy Rájec-Jes-
třebí nejen u vánočního stromu, ale také při 
slavnostním otevření nového bytového domu 
na Havlíčkově ulici. Vážíme si vaší práce a 
těšíme na další spolupráci v roce 2007.

MÍSTNÍ POPLATKY V ROCE 2007:

1/ Poplatek za psy, splatný do 31.3.2007

•  Za prvního psa chovaného v rodinném do-
mě........………………………………200,- Kč

•  Za druhého a dalšího psa téhož držitele cho-
vaného v rodinném domě…......…..400,- Kč

•  Za prvního psa chovaného v bytových do-
mech…………………………….......600,- Kč

   Za druhého a dalšího psa téhož držitele cho-
vaného v bytovém domě……........1500,- Kč

Místní část Karolín a Holešín:
• Za prvního psa…..……………………100,- Kč
• Za druhého a dalšího psa téhož držitele  200,- Kč

 Za psa, jehož držitel je poživatel invalidního, 
starobního, vdovského a vdoveckého dů-
chodu, který je jeho jediným zdrojem příjmu, 
anebo poživatel sirotčího důchodu…100,- Kč

 Za druhého a dalšího psa, jehož držitelem je 
osoba uvedená pod bodem 3……..200,- Kč

2/ Poplatek za odpad ve výši 400,- Kč je možno 
uhradit ve dvou splátkách:

  1. pololetí  do 31. 3. 2007
  2. pololetí  do 30.6. 2007
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3/  Roční předplatné za zpravodaj 
 zůstává………………………………80,- Kč
Uvedené poplatky lze platit v hotovosti v po-
kladně Městského úřadu, v přízemí, první 
dveře vpravo. 

POKLADNÍ HODINY
 Po 8 – 11  12 – 16
 Út 8 – 11  12 – 15
 St 8 – 11  12 – 16
 Čt 8 – 11  12 – 15

SDĚLENÍ STAVEBNÍHO ÚŘADU:

Od 1. 1. 2007 platí nový stavební zákon o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon) 
č. 183/2006 Sb., včetně příslušných prováděcích vyhlášek, které obsahují i jednotlivé žádosti.
Doporučujeme občanům, aby si tyto žádosti vyzvedli na stavebním úřadě, kde jim bude sděleno, 
jakou formou bude jejich žádost vyřízena.

ZEPTALI JSME SE ZA VÁS

Nový bytový dům
V našem městě (na Havlíčkově ulici), vy-

rostl nový dům Během stavby lidé se zájmem 
pozorovali všechno, co se děje, ale nahlédnout 
dovnitř mohli až ve čtvrtek 7. prosince 2006, po 
dokončení stavby, v den otevřených dveří. Také 
vy jste byli pozváni starostou města a stavební 
firmou Vrba k prohlídce jednotlivých bytů a všech 
společných prostor domu. Možná jste se chtěli na 
něco zeptat, ale nebyla k tomu vhodná příležitost 
a tak jsem požádala pana starostu Ing. Pavla 
Perouta, aby nám pověděl o novém bytovém 
domě něco víc.
Redakce: Dnes byl v Rájci-Jestřebí otevřen zce-

la nový bytový dům. Je překrásný zvenku 
i uvnitř, všem se moc líbil. Ale chtěla bych se 
na chvilku vrátit k úplným začátkům a plánům. 
Kdy vlastně vznikla provotní myšlenka postavit 
v Rájci-Jestřebí dům tohoto typu?

Starosta: Prvotní myšlenka vznikla již v 90. le-
tech, protože v okolních obcích a městech 
se začaly objevovat domy s pečovatelskou 
službou, hospice, apod. Takže ta představa 
byla i tady. Trošku nás k tomu inspirovaly 
odchody starších lidí z našeho města do domů 
s pečovatelskou službou, nebo do penzio-
nů v okolí, takže jsme v roce 2004 vyhlásili 
anonymní aknetu, která nám měla potvrdit 
nebo vyvrátit zájem našich občanů o bydlení 
v podobném domě. Vzhledem k tomu, že se 
nám sešlo dostatek kladných odpovědí, došli 
jsme k závěru, že uvažované zařízení zde 
najde uplatnění. Proto byl podán první impulz 
ke zpracování projektové dokumentace, která 
spatřila světlo světa během roku 2004. Sou-

časně byla podána žádost o dotaci, bez níž by 
nebylo možné dům postavit.

Redakce: Jak jste hledali pozemek na stavbu 
a jak nakonec došlo k rozhodnutí stavět právě 
v ulici Havlíčkově? Na mnoha místech bývá 
problém právě s pozemkem na novou stavbu. 
Jak tomu bylo zde?

Starosta: Prošli jsme řadu pozemků na území 
města a vytypovali vhodné lokality. Měli jsme 
i jednu lokalitu v Jestřebí, ale majitelé pozem-
ku žádali příliš mnoho peněz a tak jsme z této 
koupi museli nakonec ustoupit. V rozpočtu 
města na ni nebyly peníze. V domě na Havlíč-
kově ulici bydleli manželé Meluzínovi a jednalo 
se o majetek města. Stávající hospodářství už 
bylo v poměrně špatném stavu a tak jsme se 
rozhodli majetek využít.

Redakce: Takže město vlastně zvelebilo svůj 
majetek a zároveň reagovalo na potřeby se-
niorů.

Starosta: Stávaly se nám případy, kdy se nám 
starší občané z města stěhovali. Buď již předali 
svůj dům mladým, nebo již nestačili na údržbu 
domu, zahrady apod. Hledali zázemí, kde ne-
budou mít už tolik starostí a přitom se nebudou 
muset stěhovat z místa, kde mají své známé, 
rodiny a mohou i ve stáří žít tam, kde byli do-
sud zvyklí a kde prožili svůj aktivní život.

Redakce: Je to dobrá myšlenka. Mají zde své ro-
diny a tak mohou být ve styku s dětmi a vnou-
čaty. To je pro všechny dobré. Takže jsme 
zodpověděli otázku pro koho byl dům postaven. 
Při prohlídce domu jsme viděli, že jsou zde 
vyčleněné prostory pro služby. Mohl byste nám 
k tomu něco říci?
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Starosta: Takovou službou, kterou teď vyjedná-
váme, bude pečovatelská služba. Tu bude 
poskytovat Oblastní charita Blansko. Pečo-
vatelka bude k dispozici nejen obyvatelům 
nového bytového domu, ale její služby mohou 
objednávat i ostatní občané našeho města, dle 
svých potřeb. Zde bude mít pečovatelka pouze 
své zázemí.

Redakce: Zázemí pro pečovatele je výborné. 
Místnost je prostorná, podlaha vydlážděná, 
tedy dobře udržovatelná, je zde dostatek místa 
k ošetření případů, které se zde mohou vyskyt-
nout. Výhodou je vybavení místnosti kuchyň-
skou linkou, je zde k dispozici i koupelna. Je 
dobré, že se město stará o své obyvatele i po 
této stránce. Není to všude tak obvyklé.

Starosta: Tady byl záměr takový, že pokud sem 
přiveze pečovatelka klienta, který bude po-
třebovat ošetřit, může zde pro něj uvařit kávu 
nebo čaj, popovídat s ním, aby se nejednalo jen 
o takové rychlé odbavení člověka. Především 
klademe důraz na zajištění lidského přístupu. 
To vše patří do zabezpečení sociálních potřeb 
obyvatel města. Do této oblasti hodlá naše 
město investovat i v budoucnosti.

Redakce: Také mne zaujala místnost, která je 
zde označena jako klubovna. Jejích prostor 
jsme nyní využili k přípravě malého občerstvení 
u příležitosti dne otevřených dveří.

Starosta: Mít ubytování a pěkné zázemí je jedna 
věc, ale druhá věc a neméně důležitá je ko-
munikace s ostatními lidmi. Je dobré občas se 
spolu setkávat, mít například nějaké cvičení, 
zábavu, možná i nějakou užitečnou činnost. 
Prostory klubovny mají sloužit k tomu, aby se 
zde lidé potkávali, případně zde mohli v kouž-
cích vytvářet ještě něco dalšího. Rádi bychom 
povzbudili starší občany k zapojení do klubu 
seniorů a k využití i těchto nových prostorů 
k aktivní činnosti.

Redakce: U nás, v Rájci-Jestřebí, klub senio-
rů dobře funguje. Členové klubu využili dne 
otevřených dveří, moc se jim zde líbilo a jistě 
všichni děkují za další možnosti.

 Ještě jsem se chtěla zeptat na počet bytů. Kolik 
bytových jednotek je v domě připraveno?

Starosta:  Celkem je zde 20 bytů, jeden třípokojový 
pro domovníka, dva dvoupokojové a ostatní 

jsou jednopokojové. Jednopokojové byty jsou 
pak v několika různých velikostech, ale většinou 
se pohybují od 25 do 30m2 celkové výměry.

Redakci: Zmínil jste osobu domovníka. Takže i po 
této stránce zde bude postaráno, včetně úklidu 
společných prostor?

Starosta: Domovník bude mít také funkci topiče. To 
znamená, že se bude starat o kotelnu a drobné 
údržbářské práce tak, aby obyvatelé nemuseli 
při každém problému pracně shánět někoho na 
úřadě, ale mohli se obrátit přímo na domovníka. 
Bude zde zajištěn úklid společných prostor, 
včetně odhazování sněhu apod. tak, aby dům 
fungoval zcela samostatně.

Redakce: Je zde také pamatováno na letní pose-
zení za budovou. Jak je řešeno?

Starosta: Prostor k letnímu posezení za domem 
bude osazen lavečkami. Je zde bezbariérový 
přístup po nakloněné plošině se zábradlím. 
Kolem je již nyní vysázena zeleň, ale nějaký 
rok potrvá, než se prostor více zazelená. Ale 
lidé by se mohli potkávat i venku, před domem, 
posedět na lavečkách.

Redakce: Teď mne napadlo, že by se klubovna 
v domě mohla využívat i na nějakou besedu, 
přednášku, nebo na malý koncertík. Mohu se 
i na něco podobného těšit?

Starosta: Určitě, rozhodně nebudeme ničemu brá-
nit. Pracovníci Oblastní charity Blansko zmínili, 
že letos předklají projekt pro zapojení seniorů 
do projektu tzv, „Aktivního stáří“, to znamená 
nabídnout seniorům nějaké rukodělné práce, 
cvičení, apod, takže bychom byli rádi, aby se 
i oni mohli zapojit do této práce, aby si každý 
mohl najít svůj prostor pro koníčky a mohli mít 
pocit užitečnosti.

Redakce: To je chvályhodné, ostatně pocit užiteč-
nosti potřebujeme mít všichni. Děkuji vám pane 
starosto za rozhovor a budeme se těši na setká-
vání s obyvateli nového bytového domu. Možná, 
po nějaké době, až se zde lidé zabydlí bychom 
zde naplánovali besedu, nebo další rozhovo 
s vámi. Co říkáte? Můžeme s tím počítat?.

Starosta:  To je dobrý nápad.
Redakce: Co byste chtěl vzkázat obyvatelům 

nového domu na závěr?
Starosta: Věřím, že se vám v novém domě bude 

dobře bydlet. Za vás se ptala: Marie Horáčková
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OBRAZOVÝ ZÁZNAM SLAVNOSTNÍHO OTEVŘENÍ NOVÉHO BYTOVÉHO DOMU

Foto: Mirka Kupsová, Martina Vašková, 
Ing. Pavel Perout a Marie Horáčková

Zahájení v 16 hodin

V úvodu vystoupil Pěvecký sbor Základní a Mateřské školy 
Rájec-Jestřebí pod vedením paní učitelka Jiřiny Alexové.

Uvítání všech přítomných obyvatel města, 
radních, zastupitelů města, místostarosty 
pana Antonína Hříbala, Ing. Radka Klímy 
(autora projektu), zástupců stavební 
firmy Vrba – paní Vrbové, pana ředitele 
Jiřího Kopky, pana Jiřího Manouška. 
Poté byl přivítán starosta města, který 
se ujal slova, aby informoval občany 
o počátcích, průběhu a účelu stavby.

Po dalším vstupu pěveckého 
sboru vystoupil pan Jiří Kopka, aby 
představil firmu a poděkoval všem, 
kteří během díla spolupracovali, 
zejména městu Rájec-Jestřebí 
a předal starostovi symbolický klíč 
k domu.

Pro všechny návštěvníky připravil 
městský úřad a firma Vrba malé 
občerstvení.

Prohlídka domu byla ukončena v 18 hodin
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AKTUÁLNÍ ZPRÁVY

Diakonie Broumov, Centrum sociálních slu-
žeb nedávno vyhlásilo humanitární sbírku použi-
tého šatstva, domácích potřeb, lůžkovin apod.

Letáček s prosbou o pomoc se dostal také 
k rukám našeho pana starosty Ing. Pavla Perou-
ta. Organizace sbírky se ujali pracovníci odboru 
kultury a cestovního ruchu a tak se i občané 
našeho města mohli připojit k mnoha lidem, kteří 
jsou ochotni pomoci potřebným. Prostřednictvím 
pracovnic Infromačního a vzdělávacího centra 
byla provedena propagace sbírky a vyrobeny 
letáčky. Potřebné informace se tak dostaly až 
k vám domů a vaše reakce byla úžasná.

Pondělí 27. listopadu byl v našem městě dnem 
svozu balíků, plných šatstva, obuvi, povlečení, zá-
clon, nádobí…Můžeme říci, že Informační centrum 
(místo sbírky), bylo doslova zarovnáno krabicemi. 
Sešlo se zde na 100 objemných pytlů a při odvozu 
věcí zaplnilo naše město ½ kamionu.

Jsme na vás hrdí a rádi bychom vám touto 
cestou poděkovali.

Dále nás všechny zajímá, co se s darova-
nými věcmi děje, kam byly odvezeny.

Obrátili jsme se proto na oblastní ředitelku 
Diakonie Broumov paní Bc. Lenku Wienerovou, 
abychom ji poprosili o informace:
Redakce:  Naše město se v měsíci listopadu 

zúčastnilo vámi vyhlášené hunanitární sbírky 
a naši občané by rádi věděli, kam sbírky dále 
putují a co se s nimi potom děje?

p. Wienerová: Nejdříve bych chtěla poděkovat 
všem, kteří se sbírky jakýmkoliv způsobem 
zúčastnili a ráda vám podám veškeré in-
formace. Sesbírané věci se sváží do Brou-
mova, kde se třídí. Zde se dělí na dvě části 
– na humanitární pomoc pro občany naší 
republiky a na věci k dalšímu, ekologickému 
zpracování.

Redakce: Zasíláte věci ze sbírky i do zahra-
ničí?

DARY POTŘEBNÝM

p. Wienerová: Ne, naše pomoc se soustřeďuje 
výhradně na občany České republiky. Převá-
žení věcí do zahraničí vyžaduje další finanční 
prostředky a ty nemáme. Pomoc lidem v za-
hraničí je velmi nákladná.

Redakce: Kdo ve vaší organizaci pracuje?
p. Wienerová: V našem centru pracuje kromě 

jiných zaměstnanců také 60 lidí, kteří jsou bez 
domova a dlouhodobě nezaměstnaní. Pracují 
zde jako závozníci, třídiči odpadů, manipu-
lanti, apod. Tito lidé by jinak práci hledali jen 
velmi těžko a takto jsou užiteční.

Redakce: To je velmi chvályhodná činnost. 
Dáváte tak výbornou příležitost k zaměstnání 
i lidem, kteří žijí na okraji společnosti. Takže 
věci jsou u vás v Broumově a třídí se. Ale jak 
vaše organizace zjišťuje potřebná místa v ČR 
a kolik věcí tam posíláte?

p. Wienerová Asi 1/3 věcí se dává na humani-
tární pomoc tak, že se zasílají do výdejních 
středisek v celé České republice, na základě 
požadavků sociálních odborů z jednotlivých 
měst. V těchto městech se pak věci rozdělují 
potřebným rodinám. Například oblečení pro 
děti, kočárky apod.

Redakce: Co se děje s ostatními věcmi?
p. Wienerová: Asi 2/3 věcí jde k dalšímu, prů-

myslovému zpracování. Jedná se o věci, 
které by jinak byly vyhozeny a je to škoda. 
Takto ještě přijdou k dalšímu užitku.

Redakce: Naši občané reagovali velmi rychle a 
jsou opravdu štědří.

p. Wienerová Chtěla bych vás za to velmi po-
chválit. Morava je nejúspěšnější. Rádi s vámi 
budeme spolupracovat i nadále.

Redakce: Děkuji vám za rozhovor a také se 
těšíme na další spolupráci s vámi v příštím 
roce. Ať se vám daří.

Za vás se ptala: Marie Horáčková

OSUD RÁJECKÉ SOKOLOVNY

Občané tuto otázku kladou nejen sobě, ale 
i představitelům města. Dovolte mi, prosím, rozptý-
lit pochybnosti a připomenout důležité informace 
o osudu této kdysi tak významné budovy.

Sokolovna byla již od roku 1923 historickým 
sokolským majetkem. Po roce 1949 byla součástí 
majetku sjednocené socialistické tělovýchovy. Zá-
kony vydané po roce 1990 umožnily navrácení ma-
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jetku znovu vzniklým tělovýchovným organizacím. 
Představa členů Sokola, že v duchu tradic budou 
pečovat o zvyšování tělesné zdatnosti občanů, 
obnoví kdysi bohatou společenskou a kulturní 
činnost, vzala rychle za své. Představitelé TJ MKZ 
i přes soudní rozhodnutí situaci všemožně kompli-
kovali a budovu nevydali. A nejen to. Podle zásady 
„Po nás potopa!“ dali budovu do zástavy bance 
za úvěr soukromému podnikateli v řádu milionů 
korun. Se splácením úvěru se pochopitelně nijak 
nespěchalo. To se podniká, když mi ručí někdo 
jiný! Zástavní právo vázne na budově dosud. Co 
na tom, že takový postup poškozuje oprávněného 
restituenta a navíc je v rozporu se zákonem.

Česká obec sokolská se ve velmi zdlouha-
vém řízení domáhala svých práv od roku 1992 až 
do roku 2004. Budova v té době byla již opuštěná. 
Tu se na scéně objevuje firma Mega 2000, a. s., 
která po velmi zajímavých převodech se uka-
zuje jako nositel pohledávky vůči soukromému 
podnikateli a tedy i nositelem zástavního práva. 
Co opět na tom, že vše nasvědčuje neplatnosti 
zástavní smlouvy. Hledá se řešení a zdlouhavá 
jednání jsou nakonec završena úspěchem. Město 
kupuje sokolovnu se všemi riziky. Město i Sokol 
jsou vedeni snahou o zachování původního účelu 
budovy ku prospěchu občanů.

Rozbíhá se kolotoč soudních sporů o zá-
stavní právo. Přemrštěný požadavek na vypla-
cení odstupného za zrušení zástavního práva 
je odmítnut. Na scéně se objevuje další firma, 
tentokrát Mega Production, a. s. Tvrdí, že je vlast-
níkem budovy, smlouvu sice žádnou nemá, ale 
svou zcela neopodstatněnou žalobou zablokuje 
vklad vlastnického práva ve prospěch města. 
Avšak platí staré přísloví o jedné negativní lidské 
vlastnosti, která má krátké nohy a daleko neujde. 
Soud jejich žalobu zamítá.

Vážení čtenáři, věřím, že podle těchto infor-
mací si vytvoříte vlastní názor na příčiny součas-
ného stavu sokolovny. Dnešní stav nezapříči-
nila ani Česká obec sokolská, která se musela 
zdlouhavě domáhat svých práv, ani představitelé 
města, kteří musí čelit snaze dvou zúčastněných 
firem o průtahy v zápisu vlastnictví města do 
katastru nemovitostí.

Společný právní postup (dosud úspěšný) 
povede k cíli. Město získá budovu očištěnou od 
zástavy do svého vlastnictví. Přejme rájecké 
sokolovně, ať znovu získá svůj původní význam 
a stane v souladu s programem města sportov-
ním, společenským a kulturním centrem. Před-
stavitelé České obce sokolské i Městského úřadu 
Vám rádi zodpoví Vaše dotazy.

JUDr. Jan Mandát
Místostarosta České obce sokolské

1.1. MUDr. Staňková Jedovnice, Zdrav. středisko 516 442 726
6.1. MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451
7.1. MUDr. Ševčíková B. Blansko, Svitavská 1A 516 416 386
13.1. MUDr. Ševčíková R. Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
14.1. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
20.1. MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
21.1. MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455
27.1. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605
28.1. MUDr. Žáčková Blansko, Mahenova 13 516 419 538

1.1. MUDr. Šumberová Lysice, Komenského 429  516 472 227
6.1. MUDr. Žilka Benešov, 19 516 467 313
7.1. MUDr. Bočková Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203
13.1. MUDr. Fenyk Letovice, Tyršova 15 516 474 310
14.1. MUDr. Grénarová Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 204

Rozpis stomatologické LSPP – prosinec 2006
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h
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výbornou stravu doplňovanou 
tekutinami a ovocem, atmosféru. 
A třešničkou na dortu bylo závě-
rečné vyhlašování nejlepší hráčky 
turnaje. Pohár si domů odvážela 
hráčka našeho týmu, žákyně 9. A třídy 
Alena Macharáčková.

Mgr. Jana Cvetlerová

20.1. MUDr. Adamová Letovice, Masarykovo náměstí 18 516 474 018
21.1. MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
27.1. MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
28.1. MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24 516 454 046

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, tel. ústředna
 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.

ŠKOLSTVÍ

FLORBALOVÝ TURNAJ

Ve dnech 24. – 26. 11. 
2006 se konal mezinárodní 
florbalový turnaj krajských 
reprezentací „MORAVIA 
– DONAU CUP 2006“ v pře-
krásné sportovní hale SH 
TEZA v Hodoníně. Děvčata 

ve složení: Michaela Smíšková, Gabriela Sou-
čková, Alena Macharáčková, 
Martina Hájková, Jana Králová, 
Barbora Šebelová, Tereza Na-
vrátilová – žákyně 9. A sportovní 
třídy a Michaela Opatřilová, Ja-
na Šípková, Jana Navrátilová, 
Michaela Kučerová – studentky 
středních škol, rozehrály skvělým 
výkonem turnaj, když v prvním 
zápase narazily na reprezentační 
výběr Slovenska a prohrály ve 
vyrovnané hře 1: 0. Ve druhém 
zápase porazily tým Lednice 9: 0 
a poslední zápas proti Maďarsku 
vyhrály 4: 1. Do finále postoupil 
reprezentační výběr Slovenska 
a my. Hrálo se 15 minut, v první 
půlce zápasu měla děvčata mno-
ho šancí, ale gólmanka Slovenek 
byla vynikající, takže bohužel vše 
vychytala. V posledních třech mi-
nutách zápasu děvčata 2x inka-
sovala a bylo rozhodnuto.

Naše děvčata reprezentova-
la Jihomoravský kraj a skončila 
na 2. místě s krásným pohárem 
a medailemi. Organizátoři turnaje 
vytvořili sportovcům vynikající 
zázemí – ubytování, dopravu, 
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Na papír padá 
verbální Rosa

a Já,
bosá,
dusím se
CITO
slovci.

Rozhovor se studentkou gymnázia, Jolanou Ševčíkovou

ZAČÁTEK BÁSNÍŘEK NA MORAVĚ

I.T.: Jolano, vím, že ti je teprve 16 let, ale když si 
čtu tvé verše, zdá se mi, že intenzitou prožitků 
a hloubkou myšlenek daleko předčíš mnohé 
své vrstevníky. Kde se to v tobě bere?

J.Š.: Nevím, na to se asi nedá dost dobře odpovědět. 
Je to stejné, jako když někdo umí kreslit nebo 
zpívat. Člověk se s tím musí narodit a pak tyto 
schopnosti nějak dál rozvíjet. A co se týče „intenzi-
ty prožitků“, jak říkáte, je asi pravda, že věci kolem 
sebe vnímám trochu jinak než většina lidí.

I.T.: Můžeš přiblížit čtenářům, kteří tvé verše 
neznají, co tě inspiruje a které náměty máš 
nejraději?

J.Š.: Píšu hlavně o sobě a o svých pocitech a ná-
ladách. Inspirací může být téměř cokoliv, co ve 
mně zanechá nějaký pocit, nějakou myšlenku, 
ať už se jedná o nějaký stav štěstí, jakým je 
třeba láska, nebo naopak smutek nebo zkla-
mání. Ale psát se dá také o nudných hodinách 
matematiky nebo o čekání na autobus.

I.T.: Trvá dlouho, než tvé básně dozrají, nebo jsou 
takříkajíc dílem okamžiku?

J.Š.: Moje básně vznikají náhodně v jednom oka-
mžiku. Málokdy je ještě upravuji, protože každý 
verš je odrazem určitého stavu a atmosféry, 
která je neopakovatelná. A právě ta atmosféra 
myšlenky by se po pozdější úpravě vytratila.

I.T.: Jsi spíše pozitivní člověk, nebo, jak už tomu 
u mladých lidí bývá, volíš temnější stránky 
života ke své inspiraci?

J.Š.: To asi dost záleží na okolnostech. Nemám 
ráda černobílé zobrazování světa, ve skuteč-
nosti máme veliké množství barev, které se 
mísí v každém z nás, takže nikdo není jen 
dobrý, nebo jen zlý, ani jen optimista, nebo jen 
pesimista. Takže někdy se řadím k vyloženě 
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pozitivním lidem a jindy se utápím v „temných“ 
myšlenkách. A tyto stavy se odráží i v mé tvor-
bě. Byly chvíle, tak před dvěma lety, kdy jsem 
psala jen o negativních věcech a plánovala, 
že se jako správná hrdinka v sedmadvaceti 
zabiju. Z toho jsem už ale vyrostla, už neposu-
zuji umění podle toho, kolikrát se v něm objeví 
narážky na sebevraždy, smrt, tmu a deprese. 
Ale stejně mívám pocit, že od té doby, co jsem 
začala dospívat, jsem permanentně nešťastná. 
Myslím, že je to normální.

I.T.: Dostala jsi se někdy do nějaké opravdu kuri-
ózní situace, která tě podnítila ke psaní?

J.Š.: Mé básně bývají většinou o pocitech, ne 
o situacích, i když i takové mám, ale většinou 
jsou nepublikovatelné.

I.T.: Jsi studentkou Gymnázia v Rájci-Jestřebí 
a pravidelně přispíváš do studentských alma-
nachů školy. Máš ve svých spolužácích přísné 
kritiky, nebo jsi pro ně spíše příkladem? Ptám 
se proto, že autorů prózy i poezie na naší škole 
každoročně přibývá a zdá se mi, že tam vzniká 
docela silné konkurenční prostředí.

J.Š.: Nemyslím si, že bych byla pro spolužáky 
nějakým vzorem. Každopádně vím o několika 
lidech ze třídy, kteří píšou, a nepíšou špatně, 
a ti psali a budou psát dál bez ohledu na to, 
co dělám já. A pokud jde o ohlasy na mé 
literární pokusy, tak myslím, že jsou vcelku 

pozitivní. Ale nemám ráda reakce typu: „Jak 
jsi toto mohla vymyslet?“ Je to hloupé, moje 
básně vznikají z potřeby psát, dostat ze sebe 
nějaké pocity, myšlenky, ne proto, abych co 
nejestetičtěji zaplnila papír.

I.T.: V letošním roce jsi obsadila druhé místo 
v prestižní literární soutěži Halasův Kunštát. 
Vím, že není lehké dostat se mezi často již 
renomované autory této soutěže a může trvat 
i několik roků, než člověk uspěje. Jaké jsi měla 
pocity, když se ti to podařilo?

J.Š.: Samozřejmě jsem měla obrovskou radost, 
takový úspěch jsem nečekala. Už loni jsem 
byla překvapená, když mi v této soutěži porota 
udělila čestné uznání. Pro mě bylo dostateč-
ným oceněním už otisknutí básně ve sborníku 
této soutěže. Ale to, že jsem takto uspěla, je 
pro mě velkou motivací. Dříve jsem dost po-
chybovala, jestli mé básně za něco stojí.

I.T.: Jsi studentkou kvarty a do maturity ti zbývají 
ještě téměř tři roky. Přemýšlela jsi už o tom, 
čím se budeš v životě zabývat a jestli nějak 
v budoucnu zúročíš své literární nadání?

J.Š: Po maturitě bych chtěla studovat psychologii, 
pokud se mi podaří složit přijímací zkoušky. Ale 
rozhodně budu dál zkoušet štěstí v literárních 
soutěžích a doufat, že se mi třeba jednou splní 
můj sen vydat sbírku básní.

Jolany Ševčíkové se ptala Iva Tomková

PŘED VÁNOCEMI ZA UMĚNÍM

Pozdně listopadová a prosincová Vídeň je 
proslulá svými vánočními trhy a adventní atmosfé-
rou. 17. listopadu několik studentů a také několik 
nás pedagogů Gymnázia a SOŠ v Rájci-Jestřebí 
nastoupilo v Brně do linkového autobusu a ujíždělo 
směr Vídeň. Ze stanice „Praterstern“ jsme metrem 
pokračovali ke „Stefansdomu“ 
a po prohlídce chrámu zamířili 
k Mozartovu domu a ke „Café 
Hawelka“. Náš hlavní cíl však 
byl ve vídeňských výstavních 
síních: v galerii Albertina, kde 
jsme několik hodin obdivovali 
díla španělského malíře a so-
chaře Pabla Picassa, dále 
v MUMOKu, kde nás šoko-
vala, uváděla v naprostý úžas 

a nejednou i rozesmála díla současných výtvarní-
ků. Večer jsme strávili v BA-CA Kunstforum před 
působivými obrazy Marca Chagalla. Při procházce 
pozdně večerní, romanticky osvětlenou Vídní jsme 
se dostali k „Votivkirche“, vídeňské univerzitě, 
radnici, parlamentu, „Burgtheater“, dále až na 

„Naschmarkt“ a k Domu se-
cese. Někteří z nás dali před 
památkami přednost kávě ve 
vyhlášené intelektuální kavár-
ně z počátku 20. století, v již 
zmíněném „Café Hawelka“. 
Před odjezdem jsme ještě jed-
nou navštívili „Stefansdom“, ve 
21 hodin, bez turistů, jen s ho-
řícími svíčkami to byl skutečně 
nezapomenutelný zážitek.
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Pro ty, které náš zájezd inspiroval, malé doplnění. 
Prestižní galerie Albertina představuje do 7. ledna 2007 
pozdní tvorbu Pabla Picassa, BA-CA Kunstforum uvádí do 
18. února 2007 mistrovská díla Marca Chagalla a pokud 
se nebojíte moderního výtvarného umění, opravdu ze 
srdce doporučujeme výstavy v MUMOKu. Více informací 
naleznete na webových stránkách: www.albertina.at; www.
ba-ca-kunstforum.at; www.mumok.at

 Petra Resová
 Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí

OKRESNÍ KOLO PŘEBORU ŠKOL V ŠACHU 2006

Dne 18. 12. 2006 proběhlo v DDM Blansko okresní kolo 
Přeboru škol v šachu,

kterého se zúčastnili 
i studenti gymnázia Rá-
jec – Jestřebí ve složení 
– Milan Boháček, Luděk 
Sehnal, Dominik Sláma, 
Martin Alexa, Matěj Fo-
rejtník, kteří získali stříbrné ocenění a tak si zajistili postup 
do krajského přeboru v Břeclavi.

Děkujeme za vzornou reprezentaci školy.

MIKULÁŠSKÝ POCHOD

V neděli 3. 12. 2006 
uspořáda l  Dům dět í 
a mládeže Blansko pro 
děti Mikulášský pochod 
v Rájci.

Během pochodu po-
tkávaly děti čerty i andě-
ly, a nakonec za nějakou 
pěknou básničku nebo 
písničku dostaly od Miku-
láše sladkou nadílku.

Chtěli bychom po-
děkovat žákům Základní 
školy za pomoc při orga-
nizaci, ale také potravi-
nám Eden za poskytnutí 
sladké odměny pro účast-
níky pochodu.

Pracovníci DDM 
Eva & Víťa
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NABÍDKA IC – leden 2007

•  Nástěnný kalendář města Rájec-Jestřebí 
na rok 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnek, štamprdlík, 

zvonek) a barevné svíčky s motivem zám-
ku Rájec nad Svitavou či Kostela Všech 
svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slezskem„ 
– Jižní Morava (Brno a okolí, Moravský kras a 
okolí) ; Střední Morava – Haná; Jižní Morava 
(Znojmo a Podyjí, Pálava, lednicko-valtický 
areál) – CENA 24,- Kč

• Okénko o EU – informace a brožury o EU
• Možnost uveřejnění inzerce v prostorách 

IC – v našem Informačním centru nabízíme 
možnost bezplatného zveřejnění vašeho in-
zerátu, který si buď sami přinesete nebo vám 
pomůžeme při jeho zhotovení

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích na Blanen-

sku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích v Rájci-

-Jestřebí a okolí
•  Informace o službách, firmách, prodej-

nách v Rájci-Jestřebí
•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů měst 

a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce 

s internetem a e-mailovou poštou

•  Prodej zpravoda-
je, propagačních 
materiálů a vi-
deokazet města 
Rájce-Jestřebí

•  Prodej turistic-
k ých  známek 
(č. 373) 

• Přehled akcí regionu Blanensko
 PLESOVÁ SEZÓNA – leden 2007

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ
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PROGRAM NOVOROČNÍHO KONCERTU:

ativy členů Státní filharmonie Brno. V současném 
složení (po změně na postu violoncellisty) pak 
působí od roku 1999. Členové tria usilují o pro-
myšlenou, vyváženou a umělecky náročnou in-
terpretaci stěžejních skladeb triového repertoáru 
prověřených sítem času, nevyhýbají se však ani 
současné tvorbě žijících autorů, jejichž skladby 
kladou často na soubor neobvyklé interpretační 
nároky. Zejména pro své novoroční koncerty, kte-
ré již mají svou tradici, vyhledává soubor úpravy 
známých a posluchačsky vděčných operních 
a symfonických skladeb, jimiž vhodně doplňuje 
svou programovou nabídku. Za dobu své exis-
tence absolvovalo Moravské klavírní trio v České 
republice i v zahraničí celou řadu vystoupení, kte-
rá se setkávají s příznivým hodnocením odborné 
veřejnosti i živým ohlasem širokého publika.

Moravské klavírní trio se svými hosty již 
tradičně představí svátečně laděný program, 
zaměřený také na slavné árie a dueta z oper 
světového repertoáru.

Moravské klavírní trio se objevuje na naší 
koncertní scéně od roku 1997, kdy vzniklo z inici-

KULTURNÍ DĚNÍ 
V RÁJCI-
JESTŘEBÍ

5. 1. 2007  v 19.30 hodin
Obřadní síň
NOVOROČNÍ KONCERT S PŘÍPITKEM

12. 1. 2007  v 18 hodin 
výstavní síň knihovny
HIMÁLAJ NEPÁL
Výstava fotografií Mgr. Karla Kocůrka. 
Při vernisáži autor představí některé tibetské 
hudební nástroje. Výstava potrvá do 31.1.2006. 
Otevřeno: po, čt 9-18, út, st, pá 9-15, ne 14-17.
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KULTURA

13. 1. 2007  ve 20 hodin
Kulturní sál Bořitov
12. FOTBALOVÝ PLES
K tanci a poslechu hraje skupina VELVET. Bohatá 
tombola, soutěž o kanonýrku plesu, předtančení 
skupiny Relax klub, doprava busem zdarma.
Předprodej: Reklama Ševčík, Jurkova 196, 
Rájec-Jestřebí, tel.: 516 432 410.

Připravujeme:

22.2. 2007  v 17 h, 
zasedací místnost na radnici

SÁM V HIMÁLAJI – NEPÁL
Mgr. Karel Kocůrek

Z NOVÝCH KNIH

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Nedostali jste knihu pod vánoční stromeček? Nevadí. Přijďte navštívit naši knihovnu a vyberte 
si podle nálady:

Milovníkům historie nabízíme:
MAREK, J.: Dějiny Afghánistánu
SAHANOVIČ, H.: Dějiny Běloruska
BAUEROVÁ, A.: Královna havranů

Děti potěší pohádky:
RENČ, I.: Pasáček Asaf
BŘEZINOVÁ, I.: Rozpustilá ozvěna
NORDQVIST, S.: Jak byl Fiškus malý a ztratil se
EICHLEROVÁ, T.: Pohádky z nebe

Ze světové literatury jsme nakoupili:
COELHO, P.: Jako řeka, jež plyne
WALTARI, M.: Pád Cařihradu

Ženám doporučujeme:
ROBERTSOVÁ, N.: Červená lilie
McCULLOUGHOVÁ, C.: Andílek
SMITHOVÁ, Z.: Bílé zuby
ERSKINOVÁ, B.: Dcery ohně

Oddělení pro děti vás uvítá v pondělí a ve čtvrtek od 13 do 17 h, oddělení pro dospělé od 
16 do 18 h. Těšíme se na vaši návštěvu.

Často se nás lidé ptají: „Co děláte dopoledne 
v knihovně? Vždyť je zavřeno?“

A jindy se lidé diví, co chodí po městě sku-
piny dětí v době školního vyučování?

Jak tyto dvě věci souvisí? Úzce. Ty bandy 
dětí chodí do knihovny, která je sice pro širokou 
veřejnost zavřená, ale otvírá se školním dětem, 
aby jim zprostředkovala cestu za pohádkou, 
za poznáním i za zábavou. Jak? Vyprávěním 
o životě, díle, místech, radostech a starostech 
našich spisovatelů současných i minulých, čes-
kých i světových.

Naše městská knihovna připravuje takových 
povídání během školního roku několik desítek. 
Na konci prázdnin vezme knihovnice do ruky 
kalendář, tužku, opráší svou paměť a vytvoří 
nabídkový seznam přednášek k aktuálním vý-
ročím a tématům. Nejen spisovatele je třeba 
dětem připomínat, ale do života potřebujeme 

ZA POHÁDKOU, ZA POZNÁNÍM, ZA ZÁBAVOU

i estetickou výchovu, základy společenského 
chování a každé dítě by si mělo vytvořit jakýsi 
žebříček hodnot do budoucna. A knihovnice spo-
lu s kamarádkami knihami se snaží najít vhodné 
příběhy, kterými děti vedou a inspirují.

Nabídkový seznam putuje do školy, obe-
jde vyučující českého jazyka a ti si vyberou 
z daných pořadů ty vhodné k probírané látce 
nebo požádají o nějaké povídání sami. Během 
letošního kalendářního roku jsme v knihovně 
takových besed udělali100 (ve dvou lidech). 
Seznam se vrací zpět do knihovny a začíná 
příprava: přečíst příslušné texty, vybrat vhodný 
materiál, vložit obrázky, přidat křížovky, luš-
těnky, mapy a samozřejmě, i když povídáme 
o jednom spisovateli pětkrát, jinak se musíme 
přizpůsobit prvňákům a jiné požadavky mají děti 
šestých tříd. Takže hledáme, stříháme, lepíme 
a vyrábíme materiály, kterých je někdy opravdu 
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zoufalý nedostatek. Proč? Děti je třeba zaujmout 
a suchopárné povídání a předčítání už v době 
moderní techniky nestačí.

V letošním školním roce (od září) jsme vy-
právěli menším školákům pohádky O. Sekory, 
Václava Čtvrtka, básnili jsme s Jiřím Žáčkem, 
s většími putovali Moravským krasem, vyprá-
věli jsme báje a mýty světa, tradice podzimní, 
zimní a vánoční a osmáci vyslechli povídání 
o K. H. Máchovi.

Nezapomínáme ani na školičku a předško-
láky. Chodí k nám pravidelně od října do května 
každý měsíc, letos na povídání o současných 

českých spisovatelích, tradicích a řemeslech. 
Loni jsme probrali slušné chování a putovali 
s Lucinkou M. Lukešové světem.

Nezdá se, ovšem dá to všechno práci! Ale 
na závěr si vždycky říkáme: snad jsme děti i uči-
tele trošičku zaujali a chytili drápkem nějakého 
kluka či holku pro krásu čtení a literatury. Jinak 
by k nám asi nechodili. A povídání je stále víc 
a víc, každý rok se jejich počet zvyšuje, snad 
tedy nepracujeme zbytečně. Díky mladým kan-
torkám a šikovným dětem za jejich zájem. Je to 
s vámi prima!

P. Šamonilová

PROJEKT: KDE KONČÍ SVĚT? 2005/2007
SLON A MRAVENEC

Městská knihovna se letos již popáté zúčast-
nila ve spolupráci se základní školou celostátní 
soutěže Kde končí svět. Vyhlašuje ji SKIP, Svaz 
knihovníků a informačních pracovníků, s cílem 
podpořit čtenářství u dětí. Do místního kola se 
sešlo 29 prací žáků sedmých až devátých tříd. 
Proč Slon a mravenec? Mottem celého projektu 
se stal úryvek ze stejnojmenné  knihy Daisy 
Mrázkové:

„Poslyš, veverko,“ řekla jednou veverce 
jiná veverka „copak je tohle za hospodářství, 
ten slon je pro tebe moc velký a ten mrave-

nec je přece pro tebe moc malý, odstěhuj se 
od nich!“ Ale veverka řekla: Co tě napadá, 
co bych si bez nich počala, vždyť já je mám 
ráda!“

Mladí spisovatelé tedy tvořili příběhy o protikla-
dech, toleranci a o lásce.
Práce jsme rozdělili do dvou kategorií. Zvlášť 
děti ze sedmých tříd a samostatně žáky osmých 
a devátých tříd. Jak se jim díla povedla, můžete 
zhodnotit sami v tomto a  příštích vydáních zpra-
vodaje. A vítězové?

  I. kategorie II. kategorie
1. místo  Hana Venclů Nikola Ondrová
2. místo  Šárka Vítámvásová Radek Hajný 
3. místo  Míša Pěnčíková Ellen Ondroušková

SLON A MRAVENEC (velké i malé v životě i ve světě,
příběh o protikladech, toleranci a lásce.)

1. kategorie – 1. místo
TAŤKA A JEHO KAMARÁD

Chtěla bych popsat dva protiklady. Mého 
tatínka a jeho nejlepšího kamaráda. Taťka a jeho 
kamarád Pavel Kotouček spolu nekamarádí od 
dětství. Skamarádili se až se taťka přiženil do 
Bořitova.

Můj tatínek měří 175 cm a jeho kamarád 
strejda Kotouček měří 205 cm. Rozdíl je i v jejich 
povolání. Strýc Kotouček se vyučil čalouníkem, 

ale pracuje jako řidič cisterny a rozváží naftu po 
celém blanenského okrese. Můj taťka vystudoval 
vysokou školu a pracuje jako technik v pivovar-
ském průmyslu a často jezdí po montážích po 
celém světě. Taťkovy vlasy jsou světle hnědé, 
strýcovy vlasy jsou černé jako uhel. Taťkovy oči 
jsou modré a strýc Kotouček má oči hnědé. Tať-
kovi noha vyrostla na číslo 8, strýci Kotoučkovi 
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se vytáhla na číslo 14. Taťka umí plynule mluvit 
dvěma světovými jazyky, ale strejda Kotouček 
umí jen česky.

Každý týden se spolu schází, řeší různé 
problémy a vykládají si, co se jim přihodilo od 
té doby, co se viděli naposledy. Nekamarádí 
se jen taťka a strýc Kotouček, ale i jejich rodiny 
a kamarádím se i já s jejich dětmi. Dagmarka 

už studuje na vysoké škole a já jsem teprve na 
základní škole, ale také si dobře rozumíme. Už 
několik let naše dvě rodiny jezdí na společné 
dovolené, výlety a slaví narozeniny.

I když tito dva pánové jsou zcela opační, 
přesto jsou nerozlučnými a nejlepšími kama-
rády.

Hana Venclů, 7.B

2. kategorie – 1. místo
VLČICE A DÍVKA

Krajinou zaduněl výstřel. Po něm druhý, 
třetí, čtvrtý. Psalo se 18. století a pach střelného 
prachu byl stejně samozřejmý jako střídání dne 
a noci. Zanedlouho byl slyšet dusot koňských ko-
pyt a ze zasněžených kopců se řítilo deset mužů 
v sedlech. Za sebou táhli sáně, na kterých leželi 
tři zastřelení vlci. Ženy a děti postupně vycházely 
z chalup a každý přinesl nějaké to občerstvení 
pro unavené muže. Byla to veliká sláva. Všichni 
měli jediný cíl. – zastřelit co nejvíc vlků. „Dostali 
jsme jen 3 vlky. Čtvrtého jsme postřelili do nohy 
a on utekl.“ řekl nejstarší z lovců, zatímco odsed-
lával svého koně.

Z chalupy vyšla dívka a v ruce držela dřevě-
nou sošku vlka. Smutně se podívala na radující 
se příbuzné a když spatřila mrtvé vlky, oči se jí 
zalily slzami. Vlky jako jediná z vesnice milovala 
a lidé ji zato neměli rádi. Zatracovali ji za její 
lásku k něčemu, co podle nich ani nemělo duši. 
Její otec ji ale měl rád, ať byla jakákoliv. Od lidí 
si vysloužila přezdívku „vlčí dítě“ a i když to v té 
době byla spíše urážka, pro ni to byla největší 
pocta. Dívka přišla ke svému otci. „Proč je za-
bíjíte?“ zeptala se ho. Neodpověděl. Sám na 
tuhle otázku neznal odpověď – jen věděl, že vlky 
nenávidí. Dívka se otočila a utíkala do lesa. Tam 
se měla líp než v chalupě, kde všude visely vlčí 
kůže. Utíkala na své oblíbené místo, kde čas od 
času zahlédla vlčí smečku.

Zatímco se ostatní děti v jejím věku učily stří-
let, ona naslouchala vlčímu zpěvu. Byla zrovna 
zima a hodně sněhu. Procházela se po zasněže-
ných pláních a pozorovala stopy zvířat, když vtom 
narazila na krvavé vlčí stopy. Vydala se teda po 
nich. Byla přesvědčená, že je to právě ten vlk, 
kterého lovci postřelili. Stopy končily u hustého 
křoví. Sehnula se a nevěřila svým očím. Ležela 

tam krásná vlčice s poraněnou tlapou. Byla vel-
mi slabá a kdyby mohla, utíkala by pryč a nikdy 
by nenechala člověka přijít tak blízko. „Když jí 
nepomůžu, umře hladem,“ řekla dívka a běžela 
do vesnice pro kus čerstvého masa, který hodila 
těšně k vlčici. Ta se masa ani netkla. Nemohla 
si dovolit sežrat něco, na čem cítila lidský pach. 
Určitě by to pro ni znamenalo smrt. Už hodněkrát 
viděla lovce, jak sypou na maso strychnin a rych-
le si to spojila s otrávenou smečkou, která masu 
neodolala. Dívka víc udělat nemohla a vrátila se 
na noc do vesnice. Rodičům nic říct nemohla. Za 
svítání už byla zpátky u vlčice. Maso bylo netknu-
té a dívka se o ni začínala bát. Vlčice si na dívku 
postupně zvykla a začala jí důvěřovat. Za dva dny 
už bylo maso pryč. Hlad zvítězil nad strachem. 
Jednoho mrazivého večera natáhla dívka k vlčici 
ruku. Ta se nejdřív zarazila, ale nakonec se ne-
chala pohladit. Zraněná tlapa se pomalu hojila 
a za další týden již byla vlčice zdravá a mohla 
se postavit na nohy. Z hor se ozývalo vytí vlčí 
smečky, na které vlčice odpovídala.

„Tak běž, už mě nepotřebuješ! Vrať se ke své 
smečce.“ Řekla jí dívka a odháněla ji se slzami 
v očích. Věděla, že ve vesnici by ji potkal smutný 
konec. „Tak běž!“ odháněla ji s těžkým srdcem. 
Vlčice se zarazila a nakonec odběhla do lesa. 
Dívka se vracela do vesnice. Po pár metrech 
za sebou uslyšela zakňučení. Otočila se a tam 
stála vlčice. Nedokázala opustit dívku, která jí 
zachránila život. Rozeběhla se k ní a olízla jí ruku. 
Dívka se rozhodla, že ji zkusí přivést do vesnice 
a vysvětlit to otci. A tak se s vlčicí po boku najed-
nou objevila před otcem. Ten začal volat „vlk, vlk!“ 
a bral do ruky zbraň. „Ne!“ zařvala dívka a skočila 
k vlčici, aby ji chránila vlastním tělem. Otec tedy 
musel zbraň odložit a dívku vyslechnout. Přitom 
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se od vlčice držel dál. Ve vesnici způsobila vlčí 
návštěva velký rozruch. Ženy se i s dětmi zamkly 
do chalup a muži měli pro jistotu po ruce zbraň. 
Dívka otci řekla celý příběh. Otec se zamračil 
a řekl: „Ale vlkovi nemůžeš nikdy věřit? Jsou to 
nebezpečné krvelačné šelmy, napadají dobytek 
a lidi.“ Dívka pohladila vlčici po hlavě, aby jí doda-
la odvahu, protože se nedůvěřivě krčila po jejím 
boku a řekla: „Ještě nikdy zdravý vlk nenapadl 
člověka! Mimo to jsou to starostliví rodiče a velmi 
visí na své smečce.“ Otec něco zamumlal a pak 
řekl: „Napadají ovce! Zabijí několik zvířat a na-
konec se jich ani netknou.“ „Je to proto, že lidé 
vnikli do jejich teritoria a pro vlky je tedy dobytek 
právoplatná kořist. Mají v úmyslu lovit jedno 
nejslabší či nemocné zvíře, jenže když vběhnou 
do stáda, ovce se začnou z pohledu vlků chovat 
jinak, než se chovají divoká zvířata. Jsou tak pře-
šlechtěné, že neovládají tzv. rozhovor smrti a vlci 
jsou zmatení.“ Vlčice dívce olízla ruku a zavrtěla 

ocasem. „A navíc většina útoků na dobytek je 
zásluhou divokých psů, ale lidé to stejně přisuzují 
vlkům,“ dodala dívka a zadívala se otci do očí. 
Něco v něm tálo a už neměl co by dodat. Natáhl 
k vlčici ruku a pousmál se. Vlčice si ho nedůvěři-
vě prohlédla a očichala mu ji. Přátelského olíznutí 
ruky se ale nedočkal. Takovou důvěru měla jen 
k dívce, která jí zachránila život.

Vlčice měla dovoleno navštěvovat vesnici, 
ale moc dobře se tam necítila, a tak většinu času 
trávila s dívkou daleko od lidí. Daleko od lidské 
nenávisti, která přetrvává již staletí…

A jaký je vztah lidí k vlkům dnes, o 300 let 
později? Přece jen o trochu lepší, ale stále vět-
šina lidí žije v pohádce o Červené Karkulce. 
Nevědomost živí strach a strach živí nenávist. 
Dnes jsou vlci chráněni zákonem na ochranu 
ohrožených druhů, i když to nezabrání nelegální-
mu lovu se strany pytláků. Ještě štěstí, že přibývá 
lidí s „Vlčím srdcem“.

Nikola Ondrová, 9.B

6. ledna svátek Tří králů
Na Tři krále mnoho hvězd – urodí se mnoho 
brambor.

20. ledna svátek 
svatého Fabiána a 
Šebestiána
Na svatého Fabiána a 
Šebestiána stromům 
opět míza dána.

Jaké bude počasí?
PRANOSTIKA LEDEN – MIKOLÁŠ ALEŠ

Co nás čeká v novém roce, jaký bude, co přinese … Často se ptáme sami sebe i druhých. Do 
budoucnosti vidět nemůžeme, ale z minulosti se někteří třeba přiučíme.

Je-li teplo v lednu,   Mlhavý leden
sahá bída ke dnu.   mokré jaro.

1. ledna svátek Svaté rodiny
Jsou-li červánky v novoroční den,
přinesou samou slotu jen.

Novoročnímu dni se přičítá veliká důležitost:

Připadne-li Nový rok na pondělí, prorokuje se 
krutá zima, vlhké jaro, povodně a těžké nemoci.

Připadne-li na úterý, bude zima ještě krutější, 
ale zato úrodný rok.

Připadne-li na středu, lze očekávat příznivý rok, 
mnoho vína, ale žádný med.

(1. ledna)

Připadne-li na čtvrtek, předpovídá se mírná 
zima, větrné jaro, parné léto, krásný podzimek, 
mnoho ovoce a hojnost obilí.

Připadne-li na pátek, nutno se obávat očních 
nemocí; také lidé budou hojně mříti a kromě 
toho hrozí válka.

Připadne-li na sobotu, bývá málo obilí, málo 
větrů, mnoho ovoce, ale také i zimnic.
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Rozloučili jsme se s rokem 
2006, i když se zdá, že s rokem 

2005 jsme se loučili teprve včera. Loučíme se 
vesele a do nového vstupujeme s vážností a na-
dějí. S rokem 2006 se loučíme opravdu radost-
ně, protože po dlouhých šesti letech se zvýšil 
počet obyvatel Karolína o nově narozeného 
občánka – manželům Zukalovým se 19. listopa-
du 2006 narodil syn Pavel. Moc blahopřejeme, 
přejeme jemu i mamince pevné zdraví, aby se 
dobře vyvíjel, prospíval a rodičům a prarodičům 
přinášel jen radost.

Narozením Pavlíka se zvýšil počet dětí do 
15 let na obrovské číslo 7, což je vzhledem 
k počtu pobyvatel a jejich průměrnému věku 
opravdu číslo velké. Znamená to, že obec žije 
a roste v ní zcela 
nová generace.

Je též potě-
šující, že všechny 
tyto děti, kromě 
Pav l íka  samo-
zřejmě, se chopili 
možnosti navště-
vovat  výtvarný 
kroužek,  k terý 

S RADOSTÍ DO ROKU 2007

iniciovala a vede studentka Jana Vašíčková. 
Děti se scházejí 2x týdně v úřední místnosti, 
kterou jim MěÚ za tímto účelem propůjčil. Jana 
si každou hodinu pečlivě připravuje a vyhodno-
cuje, aby hodiny prožité ve vánočně vyzdobené 
místnosti plnily svůj kladný účel.

Se starým rokem jsme se již tradičně roz-
loučili ohňostrojem pod rozsvíceným vánočním 
stromem. A hlavně na novém asfaltovém povr-
chu silnice, který se pokládal koncem listopadu 
a začátkem prosince. Obec tak opět částečně 
vylepšila svůj vzhled, úpravnost. Bohužel na 
tomto tématu se bude ještě muset hodně udělat, 
bude to stát ještě hodně starostí a práce. Co nás 
bude čekat v roce 2007 se nechme překvapit, 
i když to můžeme i sami ovlivnit. Věřme, že to 

budou události nám všem 
i Karolínu prospěšné.

Všem přejeme dobré 
zdraví, spokojenost

a radost z žití v roce 
2007.

Karolínští

Z KAROLÍNA
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Dne 25. 11. 2006 se uskutečnilo setkání ob-
čanů Holešína se zástupci města Rájce-Jestřebí. 
Tohoto setkání byl přítomen starosta pan Ing. Pe-
rout a zastupitelé města pan Ing. Ševčík a pan 
Vašíček. Zástupci osadního výboru informovali 
přítomné o akcích, které byly realizovány v po-
sledním volebním období. Po přívalových deštích, 
které postihly naši obec, bylo nutné opravit po-
škozené komunikace a regulovaný potok.

Postupně se opravovaly vozovky u hřbitova 
v Doubravici a část silnice pod Holešínem. Byl 
položen nový povrch silnice přes Holešín smě-
rem na rozcestí. Následovaly opravy místních 
komunikací.

Byla provedena oprava regulovaného poto-
ka a zregulována nová část. Podařilo se zajistit 
nemalé finanční prostředky z dotací, od podni-
katelů i některých podniků.

Na těchto akcích bylo proinvestováno přes 
6 mil. korun. Nemalé finanční prostředky byly 
uvolněny na opravu místní kaple. Bylo provede-
no odizolování, oprava soklu a kaple má novou 
fasádu. Při těchto opravách bylo nainstalováno 
nové elektronické spouštění zvonění.

Město zajistilo zhotovení nové informační 
tabule. Pro lepší vzhled obce byly provedeny 
veškeré nátěry zábradlí, včetně sloupů na hřišti, 
obnovil se nátěr čekárny a zbrojnice. Byly vysá-
zeny okrasné dřeviny.

Na požadavek osadního výboru byly zpraco-
vány studie na výstavbu rodinných domů, studie 
na rekonstrukci hřiště a na rozšíření osvětlení 
k obytným chatám.

Pro bezpečnost silničního provozu se zabu-
dovaly silniční značky.

OSADNÍ VÝBOR V HOLEŠÍNĚ INFORMUJE

Na požadavek občanů Holešína byla zadána 
oprava kříže z 18. století, který byl v havarijním 
stavu, Většinu finančních prostředků na opravu 
této památky darovali občané Holešína. Našimi 
občany je celoročně zajišťována údržba zeleně, 
obecních pozemků a komunikací.

Dále byli přítomní seznámeni s návrhem 
akcí, které se plánují na příští období:
- dokončení 2. etapy opravy komunikace ve 

spodní části obce a zbývajících místních ko-
munikací

- rekonstrukce sportovního areálu na základě 
zpracovaného projektu

- opravy některých chodníků, které jsou v ha-
varijním stavu

- vyčištění požární nádrže
- zbudování osvětlení k obytným chatám
- vykácení starých stromů ve spodní části obce 

a vysázení nových stromů
- zbudování vpusti k zachycení vody ze silnice 

v horní části obce
- nadále sledovat možnost výkupu pozemků 

na výstavbu rodinných domů
- výhledově – zbudování kanalizace a čistírny 

odpadních vod
V závěru setkání byl podán návrh na nový 

5členný osadní výbor v Holešíně. Zastupiteli města 
bude zvolen nový předseda osadního výboru.

Zástupci osadního výboru děkují zástupcům 
města Rájec-Jestřebí za spolupráci a za snahu 
o realizaci požadovaných akcí.

Dále bychom chtěli poděkovat všem ob-
čanům Holešína, kteří se starají o veřejná pro-
stranství a přispívají tímto k dobrému vzhledu 
naší obce.

Osadní výbor Holešín

Z HOLEŠÍNA

Blahopřejeme:
 3.1.  Alois Porč, Blanenská 403  75 r.
 4.1.  Miluška Vodičková, B. Němcové 275  77 r.
 6.1.  Drahomíra Maňoušková, Školní 442 70 r.
 9.1.  Vladislav Kučera, Nová 314  82 r.
 11.1.  Josef Sedlák Ing., Blanenská 455  71 r.
 12.1.  Alois Mynář, V Humnech 12  87 r.
 13.1.  Libuše Graciasová, 9. května 287  81 r.
  Jaromír Fojt, Hybešova 15  76 r.
 15.1.  Miroslav Vrána, 9. května 206  78 r.

 16.1.  Zdenka Čermáková, Fügnerova 275 81 r.
  Anežka Kleinová, Ol. Blažka 182  81 r.
  Antonie Hrazdirová MUDr., 
  Ol. Blažka 244  72 r.
 18.1.  Alois Jílek, B. Němcové 237  70 r.
 19.1.  Josef Fritz, Nová 331  73 r.
 21.1.  Karel Tihon, Sportovní 435  70 r.
 23.1.  Marie Krejčí, Komenského 352  73 r.
  Světluška Hudcová, Ol. Blažka 185  71 r.

ZPRÁVY Z MATRIKY
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 24.1.  Julie Weisová, Horní 27  77 r.
 27.1.  Emanuel Blím, Spešovská 486  70 r.
 29.1.  Vincenc Marek, Blanenská 84  79 r.
 30.1.  Ludmila Alexová, Ol. Blažka 346  73 r.

ZPRÁVY Z MATRIKY – OHLASY

 31.1.  Věra Hrazděrová, V Úzkých 213  65 r.

Holešín
 31.1.  Stanislav Sehnal, Holešín 18  65 r.

Sňatky: (zveřejňujeme jen ty novomanžele, kteří dali souhlas)
 2.12.  Jiří Zerák, Rájec-Jestřebí – Petra Kalová, Rájec-Jestřebí

Úmrtí:
 24.11.  Jaromír Němeček, Na Vyhlídce 517  18. 9. 1925

Na podzim loňského ro-
ku (23. listopadu 2006) přijali 
pozvání do našeho města 
mladí němečtí hudebníci 
Pauline Sachse (viola) a Da-
niel Heide (klavír). Oba roz-
víjeli svůj talent na vysoké 
hudební škole a v různých 
soutěžích získávali vysoká 
ocenění v mezinárodních 
soutěžích. Hráli v orchest-
rech, ale i sólově. Účinkovali 
na světových pódiích, natá-
čeli pro rozhlas a televizi. 
A přesto ve vší skromnosti 
rádi přijímají možnost vy-
stoupení na „malých pódi-
ích“, ve městech naší ve-
likosti. Radují se z přijetí a rozdávají radost 
všem kolem.

Je potěšitelné sledovat mladé profesio-
nály při jejich práci. Posadit se v sále, nechat 

NĚCO Z PODZIMNÍHO KONCERTU A POZVÁNÍ NA HUDEBNÍ VEČERY

se vtáhnout do nesmírně 
bohatého a roztodivné-
ho světa hudby slavných 
mistrů a alespoň na chví-
li zapomenout na starosti 
a strasti všedních dnů, jimiž 
se svět jen hemží a které by 
nás za chvíli docela udolaly. 
Hudba nám přináší poselství 
starých časů, myšlenky lidí, 
kteří zde kdysi žili a pra-
covali, přemýšleli, hledali. 
Možná nacházeli odpovědi 
na své otázky a snažili se je 
prostřednictvím hudby pře-
dat dalším generacím, tedy 
i nám. Využijte tedy mož-
nosti a šance nacházení ta-

jemství v hudbě, přinášející pokoj duši i tělu.
Zveme vás na další večery komorní hudby 

v Rájci-Jestřebí k poslechu, pohodě a pohla-
zení duše.

5. ledna 2007  v 19,30 h
obřadní síň města
NOVOROČNÍ KONCERT S PŘÍPITKEM
MORAVSKÉ KLAVÍRNÍ TRIO
Přijďte s námi společně přivítat Nový rok 2007.

16. března 2007 19,30 h, obřadní síň města
PĚVECKÝ RECITÁL JAPONSKÉ 
MEZZOSOPRANISTKY MIKI ISOCHI. 
KLAVÍRNÍ DOPROVOD: KYOKO ASAKA.

Využijte této mimořádné návštěvy uměl-
kyň ze vzdáleného, exotického světa. 
Nenechte si ujít osobní setkání s lidmi jiné 
kultury, přinášejícími nám vždy poučení, 
srovnání, i potěšení. Vždyť přijedou za 
vámi až sem, do našeho města, aby vám 
přinesly kousek slunce ze vzdálených, 
cizích krajů.

NEJBLIŽŠÍ KONCERTY:

OHLASY
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OHLASY

Rozhovor s Danielem:

Redakce: Danieli, jak se vám u nás líbí?
D: Moc. Je zde velmi příjemná, osobní atmosféra. 

Jsem velmi mile překvapen zařízením sálu. Při-
pomíná mi 70. léta u nás v Německu. Je velmi 
pohodlné, cítím se tady dobře. Jako doma.

Redakce:  Zajímají mne vždy názory umělců na 
naše technické vybavení. Zda je dostačující 
pro dnešní dobu. Jsme malé město a nemů-
žeme si dovolit koupit například nové piano. 
Jak se Vám hrálo na naše pianino?

D: Nemyslím, že byste museli něco měnit. Byl 
jsem velmi spokojen. Pianino mělo příjem-
ný, měkký a teplý zvuk. Hrálo se mi velmi 
dobře.

Redakce: Velkou roli vždy hraje také akustika 
sálu. Jak hodnotíte náš sál v tomto směru?

D: Velmi mne překvapila výborná akustika sálu. 
To nemohu říci o všech místech, kde hra-
jeme. Klenute stropy zdejšího sálu a různá 
členění stěn jsou ku prospěchu věci. Zde se 
mi hrálo výborné. Jak říkám, byl jsem mile 
překvapen.

Redakce: Ještě se zeptám na naše publikum. 
Umělci, kteří k nám přijíždějí naše posluchače 
vždy chválí. Jak vy jste byl spokojen?

D: Nejprve bych chtěl říci, že jsem byl poctěn 
velkou účastí na koncertě v tak malém městě, 
jako je vaše. Na tvářích a reakcích poslucha-
čů se mnoho pozná. U vás je vidět, že dnešní 
hosté zde rozhodně nesedí poprvé. Jsou 
hudebně znalí, řekl bych, že jsou zdejšími 

TROCHA POVÍDÁNÍ S ÚČINKUJÍCÍMI PODZIMNÍHO KONCERTU.
DANIEL HEIDE A PAULINE SACHSE

„hudebními odchovanci“, vnímají hudbu jako 
celek a zároveň jsem cítil jejich přítomnost 
v detailech. Vědí kde a jak reagovat, vědí co 
přijde, dovedou hudbu procítit. To vím zcela 
bezpečně. Byl jsem velmi mile překvapen.

Redakce: Co byste na závěr vzkázal našim 
posluchačům?

D: Především bych je chtěl povzbudit a vyzvat 
k tomu, aby na koncerty začali vodit také své 
syny, dcery, vnuky a i nadále udržovali zdejší 
jasnou hudební tradici a nechali ji i nadále 
rozvíjet.

 Chtěl bych vzkázat vedení města, že možnost 
pořádání koncertů komorní hudby v  ma-
lých městech je velmi chvályhodným činem, 
který lidem pomáhá v rozvíjení estetického 
cítění a vidění světa. Vede k pěstování duše 
člověka a může tak harmonicky doplňovat 
rozvíjení těla a ostatních potřeb, což je pro 
život člověka velmi důležité.

Rozhovor s Pauline:

Redakce: Jak jste se u nás cítila?
Pauline: Děkuji, hrálo se mi u vás velmi dobře, 

cítila jsem se příjemně. Ke své práci samo-
zřejmě potřebuji dobrou a příznivou atmosfé-
ru a toho se mi zde v bohaté míře dostalo. 
Imponuje mi, když vidím v 1. řadě sedět děti, 
mám z toho radost. Proto bych ráda poslala 
vzkaz holčičce, která dnes večer seděla se 
svými rodiči v první řadě a tímto ji pozdra-
vujeme.

Překlad vzkazu:
Milá holčičko z první řady!
Měli jsme velkou radost, že jsi nás tak 
pozorně poslouchala! Doufáme, že za 
10 let Tě budeme poslouchat my!
S láskou

Daniel Heide a Pauline Sachse
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V sobotu 2. prosince 2006 pořádalo Sdru-
žení nezávislých kandidátů „Za rozvoj města“ 
Mikulášskou besídku. Na děti čekalo 7 stanovišť 
se zábavnými disciplínami – účastnilo se 75 dětí. 
V 16. hodin děti navštívil Mikuláš, anděl a dva 
čerti. Mikuláš s andělem rozdávali dárečky, jako 
odměnu za básničky. Na závěr Mikuláš rozdal 
nadílku všem dětem.

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA

Rádi bychom vyslovili poděkování sponzorům 
za poskytnutí darů na realizaci Mikulášské besídky. 
Konkrétně: Penzion Kopeček, Zlatnictví Havlíková, 
hračkářství Pastelka, prodejna potravin EDEN, Český 
svaz chovatelů Rájec-Jestřebí, Koloniál Doubravice, 
paní Jana Schuchová ml., pan Aleš Barák, paní Ro-
mana Synakieviczová, pivovar Černá Hora, potraviny 
Machanová, paní Jaroslava Pokorná, Reklama Ing. 
Jaroslav Ševčík

MIKULÁŠ V HOLEŠÍNĚ

SNK „Za rozvoj města“
Vašíček Zdeněk

3. 12. 2006 Rozsvícení vánočního stromu na náměstí

3. 12. 2006 Kostel Všech svatých – Pohádka „Mikuláš a lakomí bratři“
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VÁNOČNÍ VÝSTAVKA 
V INFORMAČNÍM A VZDĚLÁVACÍM 

CENTRU

Prosinec 2006

Výrobky dětí Základní a Mateřské školy Rájec-
-Jestřebí a členů Klubu seniorů.

Blíží se konec roku a s ním čas bilancování 
a plánování. Po celý rok se pravidelně dvakrát 
měsíčně scházíme na schůzkách v klubovně. 
I když se ne vždy sejdeme v plném počtu, pro-
tože přece jen nejsme nejmladší a občas nás ně-
jaký ten neduh přepadne, máme vždy zajímavý 
program, vždy je o čem povídat. Ale nesedíme 
jen v klubovně, chodíme nebo jezdíme na výle-
ty, poznáváme naše blízké i vzdálenější okolí, 
zkrátka nesedíme doma o samotě.

Na naší poslední pravidelné listopadové 
schůzce jsme plánovali program na dobu před-
vánoční i dobu mezi svátky. Začátkem prosince 
jsme si udělali výlet vlakem do Brna. Prošli jsme 
Náměstí Svobody s nově opraveným morovým 
sloupem a novou kašnou. Náměstí již bylo 
vánočně vyzdobeno. Byly zde postaveny dře-
věné domečky jako prodejní stánky s ukázkami 
výrobků rukodělných řemesel. I když se letošní 
zima ještě plně neprojevuje, přesto bylo chladno, 
a proto jsme s chutí využili nabídky stánku s hor-
kou medovinou na zahřátí. Výlet jsme zakončili 
dobrým obědem, kávou a prohlídkou vánočně 
vyzdobené Vaňkovky.

Nejezdíme ale jen na výlety nebo nebe-
sedujeme v klubovně, ale zajímá nás i dění 
v našem městě. Zúčastňujeme se akcí tady 
pořádaných, ať jsou to výstavy, koncerty apod. 
Využili jsme akce dne otevřených dveří domu 
s pečovatelskou službou a přišli se podívat 
jak budou bydlet někteří naši spoluobčané. 
Po prohlídce jsme se sešli v klubovně a pro-
diskutovali klady i zápory bydlení v takovém 
domě.

Naše pravidelná prosincová schůzka bude 
trochu jiná než ostatní. Sejdeme se jako oby-

Z KLUBU SENIORŮ
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Z KLUBU SENIORŮ

Z HISTORIE VOLEJBALU V JESTŘEBÍ

čejně v klubovně, ale budeme mít ozdobený 
vánoční stromek, vlastnoručně připravené 
malé občerstvení, ale hlavně budeme mít 
dobrou náladu. Čeká nás ještě poslední akce 
tohoto roku a to výlet do Boskovic, kde se 
chceme projít židovskou čtvrtí a prohlédnout 
si synagogu.

Do nového roku si přejeme navázat na do-
savadní dobrou spolupráci s městským úřadem, 
především s odborem kultury a informačním 
střediskem, s gymnáziem i s pracovníky státního 
zámku. Přejeme sobě a všem spoluobčanům 
dobré zdraví a veselou mysl.

Klub seniorů

Rok 1966 probíhal v téměř 
stejném duchu jako rok přede-
šlý – opět 4. místo. Vítězem se 
stalo družstvo Letovic. Jelikož 
je nadbytek hráčů, hrálo v tomto 

roce v okresní soutěži ještě družstvo B, které 
vyhrálo svou skupinu a v kvalifikaci o postup do 
okr. přeboru, který se hrál na Metře v Blansku, 
obsadilo 2. místo za první Lipůvkou a zajistilo si 
tak postup do okr. přeboru.

Naše A družstvo bylo pozváno na družební 
turnaj do Letovic za účasti okresu Blansko, Po-
prad a Ústí n/Orl. – Ve skupině prohrálo naše 
družstvo s Popradem i Metrou Blansko shodně 
0:2 a do finále nepostoupilo.

Úspěšný rok 1967
Příprava na soutěž probíhala na halových 

turnajích, které pořádala okresní sekce Blan-
sko jako I. ročník. Naše A družstvo skončilo ve 
skupině na 2. místě a postoupilo tak do finálové 
části. B družstvo skončilo ve skupině poslední 
a hrálo tak o poslední místa. Turnaj se uskuteč-
nil ve školní tělocvičně v Rájci-Jestřebí a naši 
chlapi vyhráli a zajistili si tak v konečném pořadí 
9 místo. Družstvo A hrálo ve: finálové skupině 

a obsadilo pěkné 3. místo. Konečné pořadí I. roč-
níku halových turnajů 1967: 1. ČKD Blansko A, 
2. Letovice, 3. MKZ R-J, 4. Metra Blansko A, 
5. Lipůvka, 6. Metra Blansko B, 7. Boskovice, 
8. Velké Opatovice, 9. MKZ R-J B, 10. Kunštát, 
11. Ostrov, 12. Svitávka.

Některé výsledky OP: R-J – Metra 3:2 a 3:2, 
Kunštát 3:1 a 3:0, ČKD B 3:0 a 3:0, MKZ R-J B 
3:0 a 3:0, Svitávka 2:3 a 3:0, Černá Hora 1:3, 
V. Opatovice 3:1

Konečná tabulka:
1. MKZ Rájec-Jestřebí 16 13 3 43:19 13
2. Velké Opatovice   13 3 43:20 13 
3. Metra Blansko    9 7 40:28 9 
4. Boskovice   9 7 35:30 9
5. Černá Hora   8 7  30:27 8
6. Kunštát    7 9 30:37 7
7. Svitávka   7 9 28:37 7
8. ČKD Blansko B   4 11 19:35 4
9. MKZ Rájec-Jestřebí B  1 15 12:45 1

Vedoucím a organisátorem družstva B byl 
Emil Klimeš a družstvo hrálo svá utkání na 
hřišti za sokolovnou v Rájci. Pravděpodobná 
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jména hráčů Chlup Vojta, Klein Mojmír, Vr-
ba Milan, Hepp Jiří, Klimeš Emil, Skácel Sta-
nislav, Havlena Ladislav, Čermák Břetislav 
Sestava družstva A byla následující: Cihlář Miloš, 
Čepa Bohumil, Bosák Jan, Kulajta Jiří, Koupý 
Milan, Kučera Josef, Souček Bořek, Vozdecký 
Jan a Musil Jožka. Postup do krajské soutěže 
se však nekonal, neboť většina členů družstva 
z časových i jiných důvodů nechtěla tuto náročnou 
soutěž hrát.

V roce 1968 se hrál okresní přebor novým 
systémem za účasti 8 družstev. Po první části 
bylo pořadí: 1. Boskovice, 2. Metra Blansko, 
3. MKZ R-J, 4. Svitávka, 5. Černá Hora, 6. Velké 
Opatovice, 7. Kunštát, 8. ČKD Blansko B

Potom se hrálo turnajově ve skupině o 1.–4. 
místo a o 5.–8. místo. Nakonec po třech turnajích 
bylo pořadí následující:1. Metra Blansko, 2. Bos-
kovice, 3. MKZ R-J, 4. Svitávka – skupina o 5–8. 
místo: 5. Velké Opatovice 6. Černá Hora, 7. ČKD 
B, 8. Kunštát.

V okr. přeboru II. třídy obsadilo naše B druž-
stvo 4. místo ze 6 účastníků. Soutěž vyhrál Křetín. 
Ještě se hrál okr. přebor III. třídy – ve skupině A 
6 družstev a ve skupině B 5 družstev. Dále hrála 
v okr. přeboru žen 3 družstva. V oblastních sou-
těžích hrála družstva mužů Letovice a ČKD Blan-
sko, ženy pak Adamov a Metra a ČKD Blansko 
– v dorostencích Metra Blansko a v dorostenkách 
Adamov a Metra Blansko.

Oddíl volejbalu uspořádal v roce 1968 velmi 
zdařilý zájezd na vyhlášený turnaj do Dřevěnic. 
Jelo se na tři dny autobusem a všem účastníkům 
se zájezd velmi líbil a rádi si na něj vzpomínají.  
Také 3. ročníku halového turnaje se naše druž-
stvo v roce 1969 zúčastnilo a 16 účastníků obsa-
dilo slušné 4. místo.

Okresní přebor mužů se vrátil ke starému 
a osvědčenému systému a hrálo se v jedné 
skupině dvoukolově za účasti 9. družstev.

Konečné pořadí OPM: 1. Černá Hora 30, 
2. Adamov 28, 3. Svitávka 28, 4. ČKD Blansko 
23, 5. Velké Opatovice, 6. MKZ R-J, 7 Křetín, 
8 Letovice. B, 9. Kunštát. V okresním přeboru 
II. třídy hrají ještě družstva MKZ B a MKZ C. 
Také v okr. přeboru dorostenců a dorostenek 
má náš oddíl zastoupení. Dorostenci skončili na 
3. místě a dorostenky na 4. místě. V oblastním 

přeboru mužů hrají z našeho okresu Letovice, 
Metra Blansko a Boskovice – ve stejné soutěži 
žen hrají Adamov, Metra Blansko, ČKD Blansko 
a Velké Opatovice.

Družstvo mužů hraje téměř ve stejné sestavě 
jako v roce 1967 a pomalu, ale jistě stárne. Pro 
velký úspěch se opakuje zájezd do Dřevěnic 
autobusem.

Rok 1970 začíná tradičně 4. ročníkem halo-
vých turnajů – opět 16 účastníků, avšak umístění 
až na 12. místě.

Hraje se také nová soutěž a to Český pohár 
– naše družstvo vyhrálo skupinu v Bořitově a ve 
finále porazilo Boskovice B 3:0.

V okresním přeboru I. třídy mužů hraje 
opět 9 družstev a vítězem se staly Boskovice 
B s 28 body – naši obsadili 5. místo s 24 body 
a poslední byl Ostrov s 18 body. V okr. přeboru 
mužů II. třídy hrálo celkem 12 družstev. Naše 
dorostenky obsadily v okr. přeboru 3. místo. 
Dále hrálo v okr. přeboru ještě 6 dr. dorostenců 
a 3 dr. žen. V oblastním přeboru I. třídy pak Leto-
vice, ve II. třídě mužů Boskovice, Metra Blansko, 
Adamov a Černá Hora. Ve stejné soutěži žen 
ještě družstva žen Metry Blansko a Adamova.

Znovu se jede do Dřevěnic, avšak již pouze 
osobními auty a jede 10 hráčů.

Rok 1971 proběhl ve znamení oslav 50. vý-
ročí založení volejbalu u nás.

Čestné uznání volejbalového svazu Praha 
obdrželi Felkl Jiří z ČKD Blansko, Rikan Václav 
z Velkých Opatovic, Procházka Mojmír ze Svi-
távky, Lavický Vlastimil z Ostrova, MUDr. Nerad 
Ivo z Metry Blansko, Ambrož Jiří z Adamova, 
Matuška František a Novotný Oldřich z MKZ 
Rájec-Jestřebí. Čestný odznak volejbalového 
svazu Praha obdrželi Tejkal Jaromír z Černé 
Hory, Pavlíková Jiřina z Metry Blansko a Sláva 
Hudec z ČKD Blansko. Zajímavostí na oce-
něných osobách je to, že pět z nich prošlo 
nějakým způsobem jestřebským volejbalem.  
Novotný a Matuška jako funkcionáři a rozhodčí 
a Tejkal, Ambrož a Hudec jako aktivní hráči 
v největší slávě jestřebského volejbalu.

Rok ale nezačal pro naše muže šťastně. 
Byli jedni z těch družstev, která se v počtu šesti 
nedostavila na základní turnaje do Lomnice 
a V. Opatovic.



34

NĚCO Z HISTORIE

Vítězem 5. ročníku se staly Letovice 
před Adamovem a Černou Horou.

V okresním přeboru mužů I. třídy 
skončilo naše družstvo na 7. místě, 
poslední byly Boskovice B. a přebor 
vyhrály Velké Opatovice. Na okrese 
hraje dále 8 dr. mužů v okr. př. II. třídy 
– 4 dr. dorostenek a 8 dr. dorostenců 
(naši hoši obsadili 7. místo). V oblastních 
soutěžích hrají muži Letovic, Boskovic, 
Adamova, Metra a ČKD Blansko a Čer-
ná Hora, ženy pouze Adamov a Metra 
Blansko.

Družstvo mužů – účastník 1. ročníku putovního poháru 
Moravského Krasu na hřišti v Jestřebí 6. 10. 1957
Horní řada zleva: Miroslav Cihlář, Karel Modrák, Ladislav 
Čepa, Josef Kučera, Bořivoj Souček, Lumír Nikl
Dolní řada zleva: Zdeněk Kakáč, Jiří Malach, Jiří KulajdaHráči tří generací na pouťovém 

turnaji v roce 1962
Nahoře zleva – nejstarší:
František Mácha, Jindřich Klimeš, 
Josef Kučera, Leopold Král, Josef 
Filouš, Jiří Ambrož, Leopold Hlávka, 
Miroslav Musil
Prostřední řada – střední generace:
Lumír Nikl, Ladislav Čepa, Zdeněk 
Skřipský, Alois Bosák, Jaroslav Čepa
Spodní řada – nejmladší:
Jan Šimek, Bohumil Čepa, 
Pavel Havránek, Josef Musil, Jiří Kouřil 
a Jan Bosák

Okresní přebor 1967 – zápas 
se Sokolem Svitávka v Jestřebí 

„Na Rybníčku“
Vítězné družstvo mužů okresního přeboru v roce 1967
Horní řada: Bohuslav Trávníček – předseda oddílu, Jan Vozdecký, 
Bohumil Čepa, Josef Musil, Miloslav Cihlář, Josef Kučera, Jan Bosák
Dolní řada zleva: Bohumil Koupý, Bořivoj Souček, Jiří Kulajta
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V roce 2006 jsme si připomněli výročí hned 
několika osob, které se významně zapsaly do 
dějin našeho města, a mezi ně patří bezesporu 
také řídící učitel Antonín Luňáček, od jehož úmrtí 
uplynulo 18. července 2006 rovných 80 let. Jeho 
jméno dnes asi něco říká už jen těm, kteří se 
alespoň trošku zajímají o místní historii, z žáků, 
kteří si na svého pana učitele pamatují ještě ze 
školních škamen, žije několik nejposlednějších, 
přesto si ale myslím, že tato připomínka není 
zbůhdarmá – zasloužil se o mnoho, ať už v oblasti 
školství a práce s dětmi, nebo v oblasti veřejného 
dění, jejž se aktivně účastnil do posledních dnů 
života…

Antonín Luňáček se narodil dne 3. ledna 
1860 v Boskovicích č. 16 v rodině klobouční-
ka a předměšťana Petra Luňáčka (14.10. 1824 
– 16.5. 1900), syna Františka Luňáčka, klobouč-
níka, a Terezie, dcery Dominika Korce; a Karolíny 
(21.10. 1832 – 20.12. 1902), dcery Bartoloměje 
Kokojana, hrnčíře v Boskovicích č. 11 a Anny, 
dcery Jana Bodingera.

V Boskovicích vychodil obecnou školu, násle-
dovala čtyřletá studia na Slovanském gymnasiu 
v Brně a pak čtyři roky na Učitelském ústavu tam-
též. Vysvědčení dospělosti č. 18 vydáno v Brně 
25.7. 1879, vysvědčení způsobilosti č. 242 nese 
datum 3.11. 1881.

Do Rájce nad Svitavou nepřišel hnedle po 
ukončení studia – nejprve byl ustanoven od 
15.9. 1879 prozatímním podučitelem obecné 
školy v Letovicích dekretem Okresní školní rady 
v Boskovicích č. 812 z 9. 9. 1879, a působil tam 
po tři roky, až se v létě 1882 naskytlo uvolněné 
místo na obecné škole rájecké. Vše ale začalo 
událostí nejsmutnější:

Dne 28. 11. 1881 zemřel na souchotě ve 
věku 25 let učitel II. třídy Josef Tomášek, byv 
nemocen pouhých čtrnáct dnů. Od 14. 11., kdy 
přestal vyučovat, až do 13. 12. byla výuka II. 
a III. třídy vedena polodenně řídícím učitelem 
Františkem Mrázkem, než bylo uprázdněné místo 
prozatímně obsazeno 14.12. 1881 podučitelem 
Aloisem Fiedlerem. Konkurs na řádné obsazení 
učitelského místa byl vypsán o prázdninách 
1882. Přihlásilo se zprvu šest „kompetentů“, ale 
3. 7. 1882 projednala nakonec Místní školní rada 

ANTONÍN LUŇÁČEK

v Rájci návrh tří učitelů od Okresní školní rady. 
Žádosti si podali: I. Antonín Luňáček, podučitel 
v Letovicích, II. Jan Jarůšek, podučitel v Bořitově, 
III. František Brejla, učitel v Jabloňanech. Vítězně 
vyšel právě Antonín Luňáček a službu v Rájci na-
stoupil 10.10. 1882, ustanoven dekretem Zemské 
školní rady v Brně č. 7403 z 25. 9. 1882, kromě 
toho se stal po Josefu Tomáškovi i varhaníkem 
a ředitelem kůru.

V Rájci mu byl zároveň přidělen školní byt 
v budově školy č. 101, kam se přestěhoval a kde 
záhy založil i rodinu. Ještě za působení v Letovi-
cích se seznámil s Marií Biegnerovou (24.3. 1859 
– 23.4. 1937), dcerou Jana Biegnera, pekařského 
mistra v Letovicích č. 66, syna Jana Biegnera, pe-
kařského mistra a Jany roz. Lhotákové; a Františ-
ky, dcery Františka Řiháka, mlynáře v Bohuňově 
a Barbory roz. Kolochové. S ní se také 4.2. 1883 
v Letovicích oženil a brzy poté, 5. 11. 1883, se 
jim – už v Rájci – narodil syn Antonín, který však 
zemřel 13.11. 1883. Následovali ještě dva další 
synové – Jaroslav (*30.11. 1886), působil jako 
poštovní úředník, bydlel v č. 241, ale později se 
z Rájce odstěhoval, a Leo (*7.4. 1893), který pak 
žil v Brně.

U svého školního bytu měl Antonín Luňá-
ček ještě malé hospodářství – zahrádku a pole 
s čistým katastrálním výnosem 33 korun 10 ha-
léřů (r. 1905). Výnos se mu počítal jako součást 
služného. Zahrádku postoupil r. 1888 pro stavbu 
tělocvičny za roční náhradu tří metrů dřeva, což 
bylo včetně dovozu zaúčtováno do školních vy-
dání. O pole přišel r. 1905, kdy se jej vzdal, aby 
na pozemku mohla být postavena nová škola, 
dnešní gymnasium. Jako náhradu mu přiznali 
k užívání nezastavěný školní pozemek a otop do 
školního bytu. K tomu ještě choval drobné hos-
podářské zvířectvo – dne 23.9. 1883 si zažádal 
o koupi chlívků, které byly odkoupeny přes Místní 
školní radu od vdovy po Josefu Tomáškovi za 
16 zl. a ponechány mu k užívání.

Antonín Luňáček byl podle všeho dobrým 
učitelem i člověkem a proto si záhy vydobyl ná-
klonnost a důvěru nejen v řadách svých kolegů, 
ale také mezi obyvatelstvem a dětmi. Školní 
docházka v té době byla avšak ještě uspořádána 
poněkud jinak, než jsme zvyklí dnes a vyučování 
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se mnohdy podřizovalo jiným potřebám, přede-
vším polnímu hospodářství, při němž děti musely 
vypomáhat a učit se mu. Proto se školní lavice 
plnily hlavně přes zimu, v ostatních měsících bý-
vala u řady žáků vysoká absence. Tento nešvar 
se snažil Antonín Luňáček společně s ostatními 
učiteli potlačovat, ale různé kárání nesvědomi-
tých rodičů, udílení důtek ze strany Místní školní 
rady a učitelů, nebo v některých případech i tres-
tů od Okresního hejtmanství v Boskovicích moc 
nepomáhalo. Tak např. 26.11. 1884 přednesl 
Antonín Luňáček společně s učitelkou Cecilií 
Menšíkovou (provd. Rodkovskou; 1858–1913) 
stížnost, že někteří žáci nebyli od prázdnin ani 
jednou ve škole. Vyzvali důrazně Místní školní 
radu o zakročení. Příčinou zanedbávání školní 
povinnosti nebyla jen práce v domácním hos-
podářství, ale i jev známý nám dnes už snad 
jen z Dickensových románů – zaměstnávání 
dětí v průmyslových podnicích. I proti tomuto 
se Luňáček s Menšíkovou ohradili a na zákla-
dě jejich intervence zaslala Místní školní rada 
písemnou zprávu velkostatku a ostatním závo-
dům v obci s žádostí, aby nepřijímaly do práce 
žádné dítě, pokud se neprokáže vysvědčením 
na odchodnou (vystavováno žákům po ukončení 
školní docházky, přičemž povinnost jim končila 
v den příslušných narozenin, nikoliv se školním 
rokem). Zde se dobře zrcadlí tehdejší sociální 
poměry – při získávání častokrát skromného 
živobytí musely chtě nechtě pomáhat i děti, a to 
víceméně od okamžiku, kdy byly schopné odvést 
nějakou práci…

V době mocnářství se školní dítka účastnila 
i různých akcí, které s výukou přímo nesouvisely 
– pomineme-li povinnou účast na mších a zpově-
dích, byly to třeba události spojené s vrchností, 
návštěvami různých osob či oslavami státních 
svátků a významných dnů. Tak se třeba 23.4. 
1888 děti účastnily pohřbu knížete Huga Karla 
Eduarda Salm-Reifferscheidta (1803–1888) v zá-
mecké kapli, nebo 2.12. 1888 oslav čtyřicetiletého 
panování císaře Františka Josefa I., kdy na žádost 
zastupitelstva pronesl Antonín Luňáček projev 
a na památku události byl na obecním pozemku 
proti škole zřízen ovocný sad. Na školní zahradě 
byla zasazena pamětní hrušeň a jabloň, děti byly 
poděleny knihami a obrázky Jeho Veličenstva. 

Při této příležitosti ředitel cukrovaru Martin Žitek 
(1836–1895) věnoval škole obraz císaře.

Ve stejném roce byla na svou žádost učitelka 
Cecilie Menšíková zproštěna místa a provdala se 
za Jana Rodkovského (1859–1930), účetního 
velkostatku. Proto byla I. a II. třída vyučována 
od 31.1. do konce školního roku polodenně 
Antonínem Luňáčkem, přičemž v I. třídě bylo 
77 dětí, v II. třídě 78 dětí (!). Obdobná situace 
nastala r. 1893, kdy odešla nástupkyně Menší-
kové Eleonora Ošlejšková – pan Luňáček musel 
opět zastat sám výuku v I. a II. třídě od 27.2. do 
12.7. 1893. Ještě toho dne přivodil si těžký úraz, 
když se snažil zachránit svého přítele Františka 
Melouna, úředníka v lihovaře, před utonutím v ře-
ce. Všiml si, že u nedalekého domku je hák, jímž 
chtěl tonoucího vytáhnout – proto přelézal zeď 
u domku, ale sklouznul a poranil si těžce nohu, 
byv pak osm neděl upoután na lůžko.

Pedagogické kvality i obliba zajistily An-
tonínu Luňáčkovi také, můžeme říci, profesní 
postup: R. 1893 těžce onemocněl řídící učitel 
František Mrázek, vyučující ve III. třídě. Ulehnul 
21.7. a záhy byl dopraven do zemské nemocnice 
u sv. Anny v Brně, kde již 2.8. 1893 v nedožitých 
50 letech zemřel na zánět pobřišnice po operaci 
rakoviny střev. Vyučování po zemřelém řídícím 
učiteli Mrázkovi vedl abiturient Rudolf Vunderle 
(1873–1942) a katecheta, farář František Xa-
ver Kovář (1857–1899). Teprve 10.9. 1893 byl 
jmenován výnosem Okresní školní rady č. 1221 
prozatímním správcem školy Antonín Luňáček 
s nařízením, aby převzal školní archiv, provedl 
zápis dítek a uvedl ostatní učitele do služby. Ná-
vrhy na definitivní obsazení nadučitelského místa 
byly podány 4.10.1893 – na I. místě byl Antonín 
Luňáček, na II. místě František Sedláček, učitel 
v Černé Hoře, a na III. Josef Klimecký, nadučitel 
ve Vavřinci. Místní školní radou v Rájci byl jedno-
myslně zvolen Antonín Luňáček a poslali proto 
Okresní školní radě „poníženou“ prosbu, aby 
jejich volbu a přání brala na zřetel a Luňáčka do-
poručila Zemské školní radě v Brně k ustanovení 
definitivním řídícím učitelem zdejší školy. 30. 10. 
1893 byl tedy jmenován jejím dekretem č. 11 526 
Antonín Luňáček řídícím učitelem (chceme-li 
nadučitelem, případně správcem školy), službu 
definitivně nastoupil 1.12., odkdy se stal členem 
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Místní školní rady, kde rovněž nahradil svého 
zesnulého předchůdce. Jako člen Místní školní 
rady převzal od 20.3. 1894 vedení protokolů 
z jejích zasedání, čemuž se věnoval jen s krátkou 
přetržkou r. 1914 až do 24.2. 1920. Na Luňáčko-
vo uprázdněné místo učitelské nastoupil od 1.3. 
1894 Jan Rýdl, podučitel v Sebranicích.

Jako řídící učitel se Antonín Luňáček začal 
intenzivně starat o dobrý chod školy a samozřej-
mě o kvalitní výuku – vzhledem k narůstajícímu 
počtu žáků došlo k nutnosti rozšíření dosavadní 
trojtřídky na čtyřtřídku – zažádáno v r. 1898, 
prostory ale nevyhovovaly, takže schválené 
otevření čtvrté třídy bylo odloženo a uskutečněno 
až 1.10. 1899, definitivním učitelem jmenován 
výnosem Zemské školní rady č. 16 114 z 1.12. 
1899 Josef Konrád, podučitel v Rudici. Pan 
Luňáček se staral i o organisování tzv. dětských 

radovánek, konaných zpravidla před koncem 
školního roku někde v přírodě, bývaly spojeny 
kupř. se zpěvem, deklamacemi atp. Poměrně 
velké radovánky konaly se třeba 9.7. 1899 v Há-
jíčku „při doubravské silnici“, nebo 2.7. 1902, 
kdy byl jejich součástí i výlet do Adamova a Býčí 
skály. Nechyběly ani okázalé oslavy 50. výročí 
panování Františka Josefa I. 2.12. 1898, při nichž 
měl pan Luňáček opět proslov, děti se účastnily 
i oslav k výročí úmrtí Metoděje (1885), narození 
J. A. Komenského (1892), Františka Palackého 
(1898), nebo Boženy Němcové (1920). Zvláštní 
událostí byl převoz ostatků básníka Jána Kollára 
z Vídně do Prahy 15. 5. 1904 – vlak projížděl 
zdejším nádražím kolem poledne, pročež se tam 
dostavilo mnoho lidí místních i z okolí včetně škol-
ní mládeže. Přítomno prý bylo na tisíc lidí.
Pokračování příště Petr Sychra

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ
Základní škola speciální 
Žižkova 27, Blansko

ZÁPIS DO ŠKOLY

Dovolujeme si vás pozvat na zápis dětí s mentálním a kombinovaným postižením, který proběhne 
dne 7.2. 2007 v době od 12 do 15 h na Základní škole speciální, Blansko, Žižkova 27.
Bližší informace na tel.: 516 418 728

Léčebná rehabilitace je důležitou součástí 
celkové terapie. Je prováděna registrovaným 
fyzioterapeutem.

V léčebné rehabilitaci na naší škole 
využíváme terapií: vodoléčebných – ce-
lotělová vana, vířivka na dolní končeti-
ny, zdokonalené pulsní magnetoterapie 
– bez vedlejších účinků a kontraindika-
cí, aplikací suchého tepla – rašelinové 
zábaly, přístroj motomed, který mimo 
jiné, umožňuje dětem s minimem sva-
lové síly zažít aktivní pohyb a je pro ně 
velkou motivací. Využíváme také další 
speciální pomůcky polohovací, ortope-
dické, vertikalizační a kompenzační.

Stěžejní je využívání léčebných fy-
zioterapeutických postupů a technik: 
reflexních masáží, reflexních terapií, 

SYSTÉM UCELENÉ REHABILITACE NA ZŠS, BLANSKO, ŽIŽKOVA 27
FYZIOTERAPIE

bazálních stimulací, technik měkkých a mobi-
lizačních, technik vědomé posturální korekce, 
cvičení na balančních plochách a míčích aj.
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• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce:  
 1. řádek 20,– Kč, další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč

Uzávěrka zpravodaje je vždy do 10. dne v měsíci. 
Podrobnější informace můžete získat na radnici.

Podnikatelům i fyzickým osobám nabízíme 
možnost plošné i řádkové inzerce

• Hledám podnájem pro tříčlennou rodinu 
v Rájci-Jestřebí. Tel.: 737 460 230

• Sbírám. Různé pohlednice, fotografie, no-
viny, rukopisy (vzpomínky pamětníků), bro-
žury, knihy aj. materiály týkající se dějin 
Rájce-Jestřebí. Tel. 607 230 078. 

 Lépe ve večerních hodinách.

Doučování angličtiny

Lektorka AJ nabízí 
doučování anglického jazyka

důraz na konverzaci, 
gramatiku

(nejlépe pro dvojici)

možnost přípravy na 
Cambridge zkoušky 

KET a PET

omezený počet zájemců

Tel.: 607 631 344

INZERCE – REKLAMA

Cílem je využít pestrosti terapií a jejich 
vhodnými kombinacemi děti co nejvíce stimu-
lovat, působit proti kvalitativním odchylkám 
ve vývoji hybnosti a ovlivnit vzniklé funkční 
poruchy.

Terapie probíhají pravidelně dle indivi-
duálně stanovených plánů a dle doporučení 
odbornými lékaři, dětským neurologem a re-
habilitačním lékařem.

Fyzioterapie úzce spolupracuje s dalšími 
pracovníky (logopedem, psychologem, peda-
gogy a vychovateli) v rámci konceptu systému 
ucelené rehabilitace.

Příště si můžete přečíst o stimulaci v míst-
nosti zvané Snoezelen.

Gabriela Turečková



14. 12. 2006 Kostel Všech svatých Adventní koncert Markéta Melkusová, varhany

14. 12. 2006 Klub seniorů, vánoční posezení
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